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Z NAŠEHO MĚSTA

Vážení Kyjovjáci,
vstupujeme do nového  
roku a nezbývá než 
přát si, aby byl pro nás 
všechny lepší, než těch 
pár let předchozích. Abychom 
po covidu, válce, drahotě a rozdělené 
společnosti řešili opět veselejší témata. 
Vánoce vybízely k tomu, abychom ales-
poň na chvíli zvolnili a zamyslili se nad 
skutečnými hodnotami, které život nabízí.
Z  pohledu našeho města uplynulý rok 
nebyl úplně špatný. Otevřeli jsme zre-
konstruované koupaliště, výrazně po-
kročila stavba aquacentra. Povedlo se 
uskutečnit řadu investičních akcí v Kyjo-
vě i místních částech.
Kyjovská radnice vloni obdržela hned  
několik ocenění, která dokazují, že neu-
sínáme na vavřínech. Vedle již tradičních 
stupňů vítězů v soutěži My třídíme nejlépe 
(tentokrát 3. místo) jsme se vysoko umís-
tili v prestižním Indexu kvality zadávání 
veřejných zakázek (tzv. Zindex). Hod-
notí zejména hospodárnost a transpa-
rentnost při zadávání veřejných zakázek. 
V  roce 2020 jsme v  tomto žebříčku  
obsadili dělené 121.-222. místo. Vypra-
covali jsme si proto zcela nový systém.  
Výsledkem je posun na celostátní 5. příčku,  
která je současně nejlepším umístěním 
v Jihomoravském kraji.
Na podzim radnice obdržela ještě oce-
nění Vzdělaný úřad udělované Svazem 
měst a obcí. Na maximální vzdělanost 
našich úředníků v  posledních letech 
klademe velký důraz – chceme, aby se 
o klienty Městského úřadu Kyjov starali 
kvalifikovaní profesionálové, kteří svou 
agendu výborně znají.
Letos připravujeme další novinky, které 
mají za cíl zjednodušit občanům jejich 
kontakt s  úřadem. Během jara by měly 
být hotovy nové a přehlednější webové 
stránky, které budou navázány na  tzv. 
Portál občana. Tento krok povede k vět-
ší elektronizaci úřadu = přibude přehled-
nosti a zjednodušení, současně ubyde 
agend, kvůli kterým nyní lidé docházejí 
na úřad osobně. Třešinkou bude Karta 
občana, která lidem s  trvalým pobytem  
v  Kyjově přinese zajímavé výhody.  
Letošek bude ve znamení příprav, v roce 
2024 začneme kartu vydávat.
Vážení a milí Kyjovjáci, do nového roku 
Vám přeji hodně zdraví, štěstí a inten-
zivních zážitků s  těmi, které máte rádi  
a kteří mají rádi Vás.

Informace z orgánů města
Údaje jsou upraveny z důvodu ochrany osobních údajů

INFORMACE Z 1. SCHŮZE RADY MĚSTA KONANÉ 
DNE 14. LISTOPADU 2022
Rada města:
- schvaluje výsledky veřejné zakázky malého rozsahu „Gabionová zeď 
u skladu údržby na stadionu Kyjov“ a  rozhodla o  uzavření smlouvy  
o dílo s dodavatelem STAVBY SR group s.r.o., se sídlem Pančava 128, 
760 01 Zlín, IČO 09224289 s celkovou nabídkovou cenou 299 228,85 Kč 
bez DPH, tj. 362 066,91 Kč včetně DPH;
- zřídila komise Rady města Kyjova: Komise prevence kriminality, Kul-
turní komise, Komise pro občanské záležitosti, Sportovní komise, Spol-
ková komise, Zahraniční komise, Komise výstavby a urbanismu, Komise 
životního prostředí, Komise sociální a zdravotní, Komise pro podporu 
podnikání a zaměstnanosti, Školská komise, Bytová komise.

INFORMACE Z 2. SCHŮZE RADY MĚSTA KONANÉ 
DNE 28. LISTOPADU 2022
Rada města:
- rozhodla o uzavření Smlouvy o spolupráci při poskytování služeb psy-
chologické poradny (SOS první pomoci v krizi) se společností Therapy 
Kyjov, s. r. o.;
- jmenovala vedoucího Odboru životního prostředí a územního plánová-
ní Městského úřadu Kyjov, s účinností od 1. 12. 2022 Ing. Petra Pokoráka.  

INFORMACE Z 3. SCHŮZE RADY MĚSTA KONANÉ 
DNE 12. PROSINCE 2022
Rada města:
- souhlasila s realizací pamětní desky Pavlu Svobodovi za následujících 
podmínek: deska bude umístěna na budově Základní školy v Bohusla-
vicích, výrobu desky a realizaci upevnění provede občanská iniciati-
va Tmavomodří. Deska se stane na základě darovací smlouvy součástí 
budovy a majetkem města Kyjova, ceremoniál odhalování a propagaci 
zajistí město Kyjov;
- schválila výsledky veřejné zakázky malého rozsahu „Rozšíření parkovi-
ště ulice Zahradní“ a rozhodla o uzavření smlouvy o dílo s dodavatelem 
PB SCOM s.r.o., s nabídkovou cenou 1 751 278,98 Kč s DPH.

INFORMACE Z III. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 
KONANÉHO DNE 12. PROSINCE 2022
Zastupitelstvo města:
- schválilo rozpočet města Kyjova včetně závazných ukazatelů na rok 2023.

OPRAVA A OMLUVA
Tiskařský šotek se nám v minulém čísle Kyjovských novin vloudil 
do oslovení v úvodníku starosty. Jeho správný tvar měl pochopi-

telně být „Milí Kyjovjáci“. Za překlep se omlouváme.

OBYVATELÉ KYJOVA STÁLE 
USILOVNĚ TŘÍDÍ ODPAD
Kyjov se každoročně umísťuje mezi nejlepšími v soutěži My třídíme nej-
lépe. Letos získal třetí místo v kategorii měst nad deset tisíc obyvatel  
v Jihomoravském kraji. Cenu převzal místostarosta města Daniel Čmelík.
„I letos jsme se umístili mezi špičkou, sice jsme neobhájili titul z loň-
ského roku, ale stále patříme mezi nejlepší. Je to známka toho, že se 
vytřídilo hodně odpadu a zároveň nebylo vyprodukováno mnoho toho 
komunálního. Občané města přistupují k odpadovému hospodaření 
zodpovědně, a za to jim děkuji,“ řekl místostarosta Čmelík.
Kromě titulu v soutěži My třídíme nejlépe má množství vytříděného odpa-
du vliv i na výši ceny za svoz toho komunálního. Ta v Kyjově i po loňském 
zvýšení na 500 korun za osobu na rok stále patří k těm nejnižším v regionu.

(red)
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Když jsem v  březnu roku 2020 nastoupil do pozice 
místostarosty a dostal jsem na starost rozvoj města  
a investice, v indexu zadávání veřejných zakázek jsme si 
nevedli příliš dobře. Neznamenalo to, že bychom v tom 
byli špatní, nebo je nezadávali správně. Avšak nám spolu 
s kolegy bylo jasné, že prostor pro zlepšení bezesporu 
je. Rozhodli jsme se proto pro zcela nový systém. Do-
sud bylo zadávání roztroušeno do všech odborů, včetně 
Odboru rozvoje města. Cílem bylo proces zefektivnit, ale 
také jej udělat maximálně transparentním. Vedle toho 
také omezit na minimum externí administrace, které stojí 
spoustu peněz, a tím ulevit městské kase.
Vytvořili jsme tedy úsek zadávání veřejných zakázek 
v  rámci právního oddělení. Celou agendu dostaly na 
starost dvě kolegyně, které v té době byly již zaměst-
nankyněmi úřadu. Nově tedy veškeré veřejné zakázky 
administrují ony. Vedoucí odborů, kteří potřebují vysou-
těžit dodavatele, jim pouze poskytnou podklady a jsou, 
řekněme, technickými a věcnými garanty. Takhle admini-
strujeme drtivou většinu „VZ“, s výjimkou těch opravdu 
velkých a složitých, jako bylo např. „VŘ“ na rekonstruk-
ci koupaliště a výstavbu aquacentra. Vedle toho také  

administrujeme zakázky pro naše příspěvkové organizace  
a společnosti zřizované městem. 
Důkazem toho, že jsme se vydali správnou cestou, nám 
jsou nedávno zveřejněné výsledky Zindexu. Jednodu-
še hodnocení veřejných zadavatelů na základě mnoha  
kritérií. Výsledky najdete na webové adrese zIndex.cz. 
Dle tohoto indexu jsme byli v roce 2020 na děleném 121. 
- 222. místě. V letošním roce jsme se v Zindexu umístili 
na děleném 5. - 11. místě.
Je to opravdu skvělý úspěch, za který patří dík nejen 
(avšak především) zmíněným kolegyním, ale také všem 
vedoucím a dalším kolegům, kteří si na nový systém  
obdivuhodně rychle zvykli a přispěli k tomu, že jsme byli 
letos na děleném 5. místě v rámci celé republiky a v Ji-
homoravském kraji vůbec nejlepší. Pro úplnost v kate-
gorii malá města (dalšími kategoriemi jsou velká města 
a kraje).
Vážíme si tohoto úspěchu, ale nebudeme usínat na vav-
řínech. I nadále chceme být řádným a zodpovědným  
veřejným zadavatelem.

Daniel Čmelík, místostarosta Kyjova

KYJOV JAKO JEDEN Z  NEJLEPŠÍCH ZADAVATELŮ 
VEŘEJNÝCH ZAKÁZEK V  ČESKÉ REPUBLICE
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 Marie Kozubíková – 97 let 
Hedvika Horáková – 95 let 
Štěpánka Dulová – 95 let
Marie Karalová – 94 let
Agneša Šťastná – 93 let 

Václava Filipenksá – 93 let
Květoslava Rovenská - 92 let  
Ludmila Mikulášková – 92 let  

Růžena Fialová – 92 let
Květoslava Strýčková – 92 let 

Marie Miklišová – 91 let 
Jarmila Gebová – 90 let 

Genoveva Bernatíková – 90 let 
Marie Maturová – 85 let 
Anna Bystřická – 85 let 
Emilie Cahlíková – 85 let 

Štěpánka Chytilová – 85 let
Miluška Judasová – 80 let 

Marie Trtíková – 80 let 
Zdeněk Nenička – 80 let 
Jaroslav Konečný – 75 let 

Otakar Šprta 75 let

Ondřej Gazda
*18. 11. 2022

Vojtěch Krakovský
*18. 11. 2022
Jiří Sklenář
*21. 11. 2022

JubilaNti

narození 
dítěte

úmrtí
Josef Konečný 

*16. 12. 1944  †9. 12. 2022
Bedřich Švec

*16. 4. 1940  †28. 11. 2022 
František Vlček

*29. 4. 1940  †18. 11. 2022

POLICEJNÍ STŘÍPKY
ČTYŘI PROMILE VE ČTYŘI HODINY
Už po čtvrté hodině odpolední si na 
chodníku v Nerudově ulici ustlal pod-
napilý muž. Hlídka na místě zjistila, 
že jde o známého problémového al-
koholika z Kyjova, kterému po pro-
buzení naměřila dechovou zkouškou 
neuvěřitelných 4,2 promile alkoholu. 
Opilec byl i s tak vysokou hodnotou 
schopen komunikovat, postavit se 
na nohy a místo po vykázání opustit.  
I přesto dostal příkazovou pokutu.

POPRALI SE O DÍVKU
Ve večerních hodinách byla vy-
slána hlídka do místního baru, 
kde se poprali dva muži. Strážníci 
na místě zjistili, že důvodem vzá-
jemného fyzického napadání byl 
spor o ženu. Oba bojovníci byli 
navíc ve značně podnapilém sta-
vu, dechovou zkouškou jim byly 
naměřeny hodnoty přesahující 
dvě promile alkoholu. Městská 
policie celou věc předala k další-
mu šetření Policii ČR.

UKRADLA MASO PRO KOČKU, 
DEODORANT A HODINKY
V podvečer bylo přijato telefonic-
ké oznámení z obchodního domu 
Kaufland, že tam ostraha chy-
tila ženu, která se pokusila přes 
pokladnu pronést bez zaplacení 
deodorant, hodinky a masovou 
taštičku pro kočku. Hlídka na mís-
tě zjistila, že se jedná o ženu ze 
Svatobořic. Za spáchanou krádež 
zboží v hodnotě 493 korun dosta-
la příkazovou pokutou.

CO (NE)PATŘÍ 
DO KONTEJNERU NA KOVY?
Papírové a plastové tašky, sáčky, kelímky od jogurtů a mléčných výrobků, zbylé 
obaly od pracích a čisticích přípravků, zbytky potravin, plechovky od barev. To 
je jen malý seznam toho, co se nám v poslední době objevuje ve sběrných ná-
dobách na kovy. 
Tyto kontejnery jsou určeny pouze k odložení drobného kovového odpadu, který 
lze prostrčit otvorem, nikoliv žádného jiného. Typicky sem patří plechovky od 
nápojů a konzerv, kovové tuby, alobal, kovové zátky, víčka, apod..
Nepatří sem plechovky od barev, tlakové nádoby se zbytky nebezpečných látek 
(např. deodoranty, pěny na holení) ani domácí spotřebiče a jiná vysloužilá zaří-
zení složená z více materiálů. Tyto druhy odpadů se třídí na sběrných dvorech 
samostatně. Nepatří do nich ani těžké nebo toxické kovy, jako jsou olovo či rtuť.
Kontejnery na kovy jsou černé barvy s šedým víkem a označené nálepkou „KO-
VOVÉ odpady“. Na území města jich máme rozmístěných celkem jedenadvacet. 
Byly pořízeny za účelem vytřídění další využitelné složky z komunálního odpadu. 
Tu je možné nadále zpracovat, a nekončí tak zbytečně na skládce odpadů. Důvo-
dem je také snížení ekonomické zátěže na rozpočet města. 
Špatně vytříděný odpad ztěžuje práci svozové společnosti, technickým službám, 
a zvedá tak náklady na jeho likvidaci.

(red)

foto: (red)
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Řekne-li se chryzantéma, většina lidí si představí hrnko-
vanou rostlinu kompaktního kulovitého tvaru osypanou 
drobnými květy, která je pěstována v  zahradnictvích a je 
posunuta do obchodní distribuce na jedno použití. Alter-
nativně nás ještě může napadnout asociace velkých bílých 
nebo žlutých bambulí, kterými se zdobí na dušičky hroby. 
A přitom ještě před několika dekádami byly zahradní chry-
zantémy, které vypadají o dost jinak, součástí snad každé 
zahrady a zahrádky nejen na  jižní Moravě. 
V Kyjově a okolních vesnicích stále řada lidí pěstuje nevy-
mrzající zahradní chryzantémy, které mohou mít výšku i ko-
lem jednoho metru, a které často mají kopretinový (prázdný 
nebo plný) tvar květu. Může jít o odrůdy z první republiky 
nebo také o mladší odrůdy šlechtěné dnes zapomenutým 
Janem Dvořákem ze Šlapanic, který byl za svého života  
věhlasný zejména mezi volnočasovými zahrádkáři, na něž 
zaměřil svoji šlechtitelskou produkci. 
Třebaže v začátcích své kariéry Dvořák šlechtil i velkokvěté 
chryzantémy k řezu, časem si uvědomil, že chce změnit kul-
turní vnímání této květiny a udělat z ní rostlinu pro mnoho 
příležitostí. S  tím byla spojena nejen preference šlechtění 
jiných typů květů, ale i šlechtění k větší odolnosti vůči mra-
zům a k časnějšímu rozkvétání. Dvořák se soustředil např. 
na květy kopretinového tvaru, z nichž některé měly lžičko-
vitý tvar okvětních plátků (Šlapanický Rudý brk, Šlapanické 
Oranžové nebo Růžové pírko). Vyšlechtil také „nezmara“ – 
tmavě purpurovou plnokvětou Šlapanickou Markétu, kterou 
můžeme vidět stále v mnoha kyjovských zahradách – a do-
konce i vinohradech! 
Jan Dvořák za svého života dosáhl zejména v první polovině 
své šlechtitelské kariéry významných úspěchů: v roce 1962 
získal zlatou medaili na zahradnickém veletrhu v  Erfurtu  
a v roce 1967 a 69 zlatou medaili za odrůdu Šlapanická Eliška. 
V  posledních dekádách života stále čile šlechtil, přednášel, 

prodával sady svých odrůd, ale 
již nové odrůdy neregistroval.  
Po jeho smrti bohužel větši-
na dokumentů a především 
veškeré rostliny z  jeho za-
hradnictví přišly vniveč. Pouze 
díky paní Martě Fišerové z  ČSZ 
Šlapanice je z původních čtyř set 
dochováno pouhých dvacet odrůd, 
které jsou sesbírány od zahrádkářů – 
pamětníků. 
Péče o genofond nejen divokých, ale i kulturních rostlin je 
podobnou péčí, jako o kulturní dědictví a paměť. I se zanik-
lými kultivary okrasných rostlin přicházíme o práci našich 
předků a o šlechtitelský potenciál pro budoucnost. Aby se 
na odrůdy šlapanických chryzantém pana Dvořáka neza-
pomnělo, na projektu popularizace a připomínky tohoto 
kulturního dědictví pracoval tým Barbory Lungové, Marty 
Fišerové – Cwiklinski a Niny Grúňové z FaVU VUT v Brně. 
V listopadu 2021 proběhla výstava připomínající šlapanické 
chryzantémy v brněnském Domě umění, v Kyjově se mohli 
v loňském i letošním roce lidé procházející parkem sezná-
mit se zachráněnými odrůdami chryzantém a nyní FaVU 
VUT vydala publikaci s  hojným obrazovým materiálem, 
v níž budou mimo jiné ilustrace kyjovské rodačky – malířky 
a restaurátorky Lucie Ferlikové. 
Součástí projektu je i snaha o dokumentaci stávajících trvalko-
vých zahradních chryzantém, které lidé stále pěstují, a zejmé-
na snaha o nalezení případných dalších šlapanických odrůd. 
Pokud máte doma chryzantému od Jana Dvořáka (nejlépe se 
jménem), kontaktujte  Barboru Lungovou nebo paní Martu Fi-
šerovou z ZO ČSZ Šlapanice u Brna. 
Publikaci představí na besedě v Městské knihovně Kyjov řeši-
telka projektu Barbora Lungová dne 11. 1. 2023 v 17:00.

Barbora Lungová

Mizející chryzantémy našich zahrad

Farní okénko
Vážení čtenáři, sestry a bratři,
v kalendáři se nám letopočet přetočil na další rok, 2023 
od narození Krista. Když se zadíváme zpět na uplynulý 
rok, snad si řekneme: „Čeká nás letos něco pozitivního?“  
A média okolo nás jako by se „spikla“ a chrlí jednu nega-
tivní zprávu za druhou. Možná si povzdechneme, že není 
možné v nějakém supermarketu nebo na nějakém e-sho-
pu zakoupit alespoň něco z pozitivních zpráv. Nejdou kou-
pit. A tak bychom po těchto pozitivních zprávách toužili!
Ale negativní zprávy nemají být tím, čím začínáme čas no-
vého roku. Prožíváme dobu vánoční, která celému světu 
a každému z nás zvěstuje: „Narodil se Ježíš – Vykupitel“. 
To je zpráva, která může všechny ty negativní přebít; Bůh 
nás svým Synem obdaroval. Každého člověka. O Váno-
cích prožíváme radost z obdarování. Přijmout dar zname-
ná přijmout lásku toho, kdo jej daruje. Platí to i opačně. 
Dát dar znamená podělit se o lásku. O tomto vzájemném 
obdarování hovoří Vánoce. Pokud chceme slyšet dobré  
a pozitivní zprávy, zkusme žít Vánoce každý den, celý rok. 
Vzájemným obdarováváním bude růst mezi námi radost, 
láska a důvěra. Asi tušíte, že nemusíme denně kupovat 
velké dary. Oněmi dary může být úsměv, dobré slovo, po-
moc nebo modlitba. Je tedy na každém z nás, jestli bude 
tento rok pozitivní, nebo ne. Pojďme jej udělat pozitivním.
Hlavní svátek v  lednu máme na začátku. Je to slavnost 
Zjevení Páně, lidově Tří králů. Okamžik, kdy si připomíná-
me, že se Ježíš jako Boží Syn ukázal celému světu, všem 

národům. To připomínají i oni králové, kteří se přicházejí 
narozenému Ježíši poklonit. Z evangelií víme, že s sebou 
přinesli dary. Zlato, kadidlo a myrhu. Dary předané Ježíši 
mají svou duchovní hodnotu a odkaz. Tím také poukazují 
na velikost narozeného Dítěte. Všechny tři dary jsou i dnes 
vzácné. Zlato je symbolem daru pro krále. Obdarovaný 
zlatem je tak veřejně vyznán za krále. Kadidlo je symbo-
lem božství, je to dar pro bohy. Ježíš, když je obdarován 
tímto darem, je vyznán jako Bůh. A třetí dar - myrha - je 
darem pro člověka. Tento dar vyznává, že Ježíš je pravý 
člověk. Tyto tři dary popisují celou podstatu Ježíšovu, jak 
církev věří a vyznává. 
Proto také na tento svátek, v pátek 6. ledna, církev po ce-
lém světě žehná vodu a sůl, kadidlo, křídu a zlato. V naší 
farnosti budou bohoslužby v 6:45 a v 18:30. Během dne 
je možnost si požehnané věci vzít v kostele. Mají nám 
připomínat ochranu a požehnání toho, který se narodil 
v  Betlémě a chce vstoupit i do našich domovů. Možná 
zde můžeme vzpomenout důležitá slova „bez Božího po-
žehnání marné lidské namáhání“. Na to pamatujme. Bůh 
chce svým požehnáním obdarovat každého. 
Dovolím si jedno pozvání. V sobotu 4. 2. pořádá naše far-
nost tradiční farní ples. Je zván každý z vás. 
Co nejlepší vstup do nového roku, mnoho pozitivních 
zpráv a Boží požehnání každému z nás a celému městu.

P. Vladimír Mrázek
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Na prosincovém zastupitelstvu jsme se dozvěděli, že v areálu  
bývalé mlékárny vyroste dočasné parkoviště pro pracov-
níky městského úřadu. Má tím dojít k uvolnění parkovacích 
míst pro veřejnost na náměstí a v jeho okolí. Parkoviště pro 
úředníky však dopravu v Kyjově nevyřeší, proč?
Komise výstavby a urbanismu se k tématu v minulosti vyjá-
dřila jasně: Parkoviště v místě bývalé mlékárny být nemá!
O tématu tzv. dopravní indukce jsme psali již dříve, rádi 
tuto jednoduchou poučku shrneme ještě jednou:
1) Čím více poskytnete autům prostoru a zlepšíte pod-
mínky pro tento druh dopravy, tím více aut se v daném 
prostoru vyskytne. Navíc přibudou další auta, která 
sem dřívě vůbec nejezdila 
2) Logicky to funguje i opačně. Čím méně prostoru au-
tům dáte, tím méně jich v dané lokalitě bude
3) Dopravní indukci ale můžete využít i pozitivním smě-
rem. Když poskytnete cyklistům či chodcům dobré  
a bezpečné cesty, budou je využívat
Z toho jasně plyne, že další parkoviště uprostřed měs-
ta není dobrý nápad. Přinese to jen další dopravu  
a zvýší její hustotu. Ale nejde jen o to. Místo, kde dočasné 
parkoviště vzniká, je jedno z nejlukrativnějších v celém 
městě. Než zde vyrostou nové byty, mělo by jít o pro-
stor, který budou moci využít všichni obyvatelé města. 
A nic si nenamlouvejme, dočasnost provizorních řešení 
je velmi relativní. Dočasnou stavbou měl být i obchodní 

dům COOP (dříve Marina). A jak dlouho už stojí?
Do budoucna zkrátka není možné stále více nafukovat 
kapacity silnic a stavět nová parkovací místa. Část lidí 
jednoduše bude muset zvolit jinou formu dopravy. My 
věříme, že velká část obyvatel  ocení, když například 
Masarykovo náměstí bude místem pro setkávání se, 
místem, kde to žije, nikoliv velkým parkovištěm. 
Jak tedy vyřešit dopravu v Kyjově? Správnou cestu 
známe. Jde o dlouhodobý proces v řádu desítek let  
a musí se dělat postupně. Jednotlivými a postupný-
mi kroky s vyhodnocením jejich dopadu. A koncepč-
ně několik volebních období po sobě. Příklady dobré 
praxe známe. I velmi přívětivá města pro život typu 
dánská Kodaň byla v 70. letech přecpaná auty. V Ky-
jově to znamená postupně vytvářet prostor příjemný 
hlavně chodcům a cyklistům. V první řadě na náměstí  
a v jeho bezprostředním okolí. Část obyvatel díky tomu 
dobrovolně zvolí pohyb pěšky nebo na kole. Pro ty, kteří  
autem na náměstí musí, zbude prostor na parkování. 
Toto je jediná možná cesta. 
Současné směřování Kyjova je ale přesně opačné! Vadí 
vám ucpané ulice, náměstí zaplněné auty, nebezpečný 
pohyb po přechodech a čekání v koloně na křižovatce 
u pošty? Připravte se, bude hůř!

Petr Valihrach a Lukáš Fridrich, zastupitelé za Pro Kyjov

PARKOVIŠTĚ PRO ÚŘEDNÍKY V BÝVALÉ 
MLÉKÁRNĚ DOPRAVU V KYJOVĚ NEVYŘEŠÍ

Širší centrum Kyjova se dlouhodobě potýká s nedostat-
kem parkovacích stání. Totéž platí o většině sídlišť. Jen 
koncem loňského roku se na téma „parkování“ uskuteč-
nila dvě veřejná projednání. Myslím, že ani v ulici Vrchlic-
kého, ani na sídlišti Za Stadionem by se účastníci těchto 
schůzek se stanoviskem „zvolte jiný způsob dopravy“ 
nespokojili.
Ano, parkovací plochy je třeba rozšiřovat citlivě. Souhla-
sím i s tím, že centrální Masarykovo náměstí připomíná 
parkoviště. To je i důvod, proč další parkovací karty pro 
tuto lokalitu na úřadě nevydáváme. A věřte, že rozhovory  
s lidmi, kteří na náměstí bydlí, ale kartu od nás nedosta-
nou, příjemné nejsou.
Stačí jen změnit úhel pohledu a to, co jedna skupina 
prosazuje jako jediné správné řešení (v tomto přípa-
dě ponížení parkovacích ploch na náměstí), budou jiní  
považovat minimálně za nešťastné (vedle zmíněných 
obyvatel náměstí třeba obchodníci, kteří tam mají své pro-
vozovny). V předchozím příspěvku se píše o Kodani jako  
o vzoru hodném následování. Před lety se v novinách 
objevily příklady, pro něž až do Dánska chodit nemu-
síme. Ve Vyškově udělali z náměstí pěší zónu. Výsled-
kem byly krachující prodejny a návrat k povolení vjezdu. 
V  Boskovicích vyšli motoristům vstříc jinak, když pro 
oživení obchodního a společenského ruchu v  centru 
stanovili výši parkovného za první půlhodinu na symbo-
lickou korunu.

Netvrdím, že bezbřehá vstřícnost vůči autům je správná  
cesta, protože není. Jen si myslím, že máloco je zce-
la černé či bílé, a proto stojí za to hledat kompromisy.  
O ten se v případě mlékárny snažíme. Proto zamýšle-
ná odstavná plocha (která rozhodně není komfortním 
parkovištěm) nebude zcela veřejná, ale primárně určena 
zaměstnancům úřadů, které v Kyjově sídlí. Jsou to auta, 
která do Kyjova tak jako tak denně přijíždějí, a v zásad-
ní míře tedy nedojde k  naplnění jedné z  obav, kterou 
předchozí článek zmiňuje = „přibudou další auta, která 
sem dříve nejezdila“. Naopak – k tomuto opatření jsme 
přistoupili právě proto, aby část vozů z kyjovských ulic 
zmizela. Jsou to právě auta úředníků, kteří přes týden 
parkují v  kyjovských ulicích a blokují tak desítky míst 
zdejším obyvatelům.
Mlékárna je opravdu lukrativní plocha. Je to jedna z lo-
kalit, ve kterých se uvažuje o realizaci družstevního by-
dlení. To ale nejspíš několik let potrvá a do té doby by 
byla škoda nechat areál ladem. V sezoně může sloužit 
jako rezervní parkovací plocha pro návštěvníky koupa-
liště a aquaparku. Stání po auta ale nebude zdaleka je-
diným využitím. Má o ni příležitostně zájem organizátor 
akcí pro děti. Při Slováckém roku by tam mělo vzniknout 
vinařské městečko, které bude spojnicí mezi centrem  
a letním kinem. A další aktivity, které bývalý mlékáren-
ský areál v mezidobí oživí, snad budou přibývat.

Filip Zdražil, tajemník Městského úřadu Kyjov

NENECHÁME MLÉKÁRNU LADEM
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Autor příspěvku o povolebních vyjednáváních, skrytý 
za pseudonym Zastupitelé za Sedmadvacítku nezávis-
lých, se v prosincovém čísle barvitě rozepsal o štědrých 
nabídkách, které vítězné uskupení činilo ostatním poli-
tickým stranám. Očividně nebyl na všech jednáních pří-
tomen. Není totiž pravdou, že KDU-ČSL byla oslovena 
jako první. Byli jsme přijati velmi chladně - snad ještě 
doznívalo rozčilení nad naší opovážlivostí v předvoleb-
ní debatě – a informováni o už učiněné dohodě s ODS  
a o tom, že bude jen jeden místostarosta (za Sedmadva-
cítku). Nabídnut nám byl pouze post jednoho radního 
doprovázený skrytou výhrůžkou, že opozice nebude 
připuštěna ani do komisí. Což by bylo zřejmě republi-
kově unikátní - odmítnout lidi, kteří se ve volném čase 
aktivně zapojují do snahy o lepší život v našem městě 
a mají za sebou dlouhá léta práce ve všech oblastech 
veřejného života. 
Rozhodli jsme se tuto nabídku nepřijmout. Sedmadva-
cítka poté nabídla post místostarosty dalším volebním 
uskupením a někdy v  třetím kole se dostalo i na nás.  

Zajímavé by bylo řešení situace, kdyby se všechny oslo-
vené strany rozhodly do koalice vstoupit. To by měl pak 
Kyjov místostarostů pět? Nebo to nebylo myšleno tak 
úplně vážně? Po jednání s Pro Kyjov a Kyjovjáky jsme 
nabídli mnohem úspornější, a podle našeho názoru 
efektivní, variantu široké koalice, kde by Sedmadvacítka 
obsadila jako vítězná strana pozici starosty, místostaros-
ty a radního a ostatní strany zbylá místa v radě. Návrh 
na účast předsedů osadních výborů na radě je spíše 
úsměvný, protože bez práva hlasování by byla jejich pří-
tomnost opravdu jen symbolická.
Sedmadvacítka se nakonec rozhodla jinak. S obsazením 
drtivé většiny funkcí zároveň přijala plnou zodpověd-
nost. KDU-ČSL se bude samozřejmě práce v  zastupi-
telstvu, výborech i komisích aktivně účastnit a bude se 
snažit přispět k  rozvoji našeho města i v  této nelehké 
době.   
Pavel Berka a Erik Schovanec, zastupitelé za KDU-ČSL

POHÁDKA O MÍSTOSTAROSTECH

A znovu je třeba vyjádřit se k tomu, jak probíhala povo-
lební jednání a k čemu vedla. Někteří z nás byli na všech 
povolebních jednáních, a proto víme, že jsme v článku 
neuvedli nic, co by nebylo pravdou. Píšeme v něm, ci-
tujeme, „jaké nabídky směrem k opozičním stranám vy-
slala vítězná Sedmadvacítka.“ A z nynějších opozičních 
stran jsme opravdu prvně oslovili KDU-ČSL. S chladným 
přijetím by snad částečně souhlasit šlo. Je však na místě 
rozepsat se, co nás k němu vedlo. Nešlo o to, že bychom 
si širokou koalici nepřáli. Šlo spíš o nejistotu, která ply-
nula z – Pavlem Berkou zmiňované - „opovážlivosti“ bě-
hem předvolební kampaně. Byli jsme překvapeni z této 
nečekané proměny. Neproměnil se jako Řehoř Samsa 
v brouka, ale téměř ze dne na den se z koaličního za-
stupitele stal tvrdý odpůrce současného vedení (jehož 
byl dlouhé roky sám součástí). Je to jeho volba a my ji 
respektujeme. Ostatně dnes je módní v kampani rýpat 
do stávajícího vedení. Většinové doporučení marketérů, 
že „negativní kampaň je pro většinu voličů zajímavější 
než ta pozitivní,“ zdá se, funguje. Ostatně Pavel Berka 
na zmíněném jednání sám přiznal, že tuto strategii zvolili 
výhradně skrz snahu získat větší podporu u voleb. 
Z hlediska politického soupolení to tedy chápeme. Po 
lidské stránce nás to mrzelo. Bez jakéhokoliv dřívějšího 
náznaku takový obrat. Snad by to šlo přirovnat k tomu, 
když vám někdo dá ze dne na den výpověď bez jakékoli 
předchozí výzvy k tomu, abyste se nějak zlepšili.
A s  tím jsme zástupce KDU-ČSL přijímali na zmíněné 
schůzce. S naprostou nejistotou, co vlastně máme čekat. 

A i proto jsme přesvědčeni, že naše prvotní nabídka byla 
velkorysá. Později jsme ji rozšířili o post místostarosty. 
Nejprve směrem ke KDU, později pak pro vzniklý troj-
blok KDU-ČSL, Pro Kyjov a Kyjovjáci. Takže ne, pokud by 
došlo k širší koalici, Kyjov by neměl pět místostarostů. 
Měl by pouze dva. Naše strana, která volby drtivě vyhrá-
la, by měla jen pozici starosty. 
Opravdu jsme udělali dost pro to, aby Kyjov měl širší 
koalici. Bohužel se to nepodařilo. Z  jakých důvodů, na 
to má každá strana jiný názor. Avšak jedno lze snad ob-
jektivně konstatovat. Pouze zastupitelé Sedmadvacítky 
a ODS byli ochotni vzít na sebe odpovědnost za vedení 
města v nelehké době. Pouze my jsme jasně ukázali, že 
prsení se o dalším rozvoji Kyjova pro nás není otázkou 
jednoho měsíce za uherský rok. Pokud ostatní s námi do 
koalice nechtějí, respektujeme to. Ale je nespravedlivé 
pak ohánět se republikovým unikem nepřítomnosti opo-
zičních zástupců v  komisích. Tento model není výjim-
kou. Ba naopak je poměrně logický. Komise jsou poradní  
orgány rady, tedy koaličního orgánu. Proč by v  jejich  
řadách měli zasedat ti, kteří odmítli nést odpovědnost 
za řízení města? Se spoluprací v zastupitelstvu a výbo-
rech počítáme. Ostatně nám jde o stejný cíl – posunout 
Kyjov zase o kus dál. Avšak aktivní spolupráce má smysl 
jen tehdy, pokud jsou všichni účastníci ochotni nést díl 
odpovědnosti. 

Marie Gustyová, Jana Truschingerová, 
František Lukl, Daniel Čmelík, zastupitelé 
za Sedmadvacítku nezávislých kandidátů

PROMĚNA PAVLA BERKY
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Masážní
Nabízíme Vám: 

• MANUÁLNÍ LYMFODRENÁŽ
• MADEROTERAPIE
• KLASICKÁ RELAXAČNÍ
 A REGENERAČNÍ MASÁŽ ZAD A ŠÍJE 

Vanda Vykydalová, DiS.
Jungmannova 1310/10, KYJOV  (budova Generali České pojišťovny)  

+420 606  741  146 vanda.vykydalova@seznam.cz

OKNA  |  DVEŘE
NÁHRADNÍ DÍLY

VRATA  |  STÍNÍCÍ TECHNIKA
Svatoborská 20/3a

697 01 Kyjov
    774 417 776

info@gsokna.cz
www.gsokna.cz
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Soňa Balíčková
tel.: 722 916 146 | sbalickova@televizetvs.cz

Inzerci v Kyjovských novinách vám zajistí:



PLACENÁ INZERCESTR. 9

Město Kyjov, MKS Kyjov a Regionální televize TVS  
Vás srdečně zvou  

na

Program: 
Marathon Band Dušana Mathona / CM Jury Petrů

Speciální host - ABBA STARS
Taneční hosté - Slovácký soubor Kyjov

•
Ochutnávka vín – Vinné sklepy Skalák   

/ Cocktail bar /  Bohatá tombola

REPREZENTAČNÍ  

PLES 
MĚSTA  
KYJOVA

Pátek 24 l 2 l 2023 l 20.00 hod.
Estrádní sál MKS KYJOV

Moderátor a DJ - Petr Salava
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Z NEMOCNICE

V KYJOVĚ JE MALÁ „FAKULTNÍ“ 
NEMOCNICE, ŘÍKÁ NOVÝ ŘEDITEL
Nemocnice Kyjov má od 1. prosince nového ředitele. Stal se jím dosavadní 
primář Anesteziologicko-resuscitačního oddělení a náměstek pro léčebně 
preventivní péči Jiří Vyhnal. Uspěl ve výběrovém řízení vyhlášeném Jihomo-
ravským krajem, který je zřizovatelem nemocnice. Nahradil Lubomíra Wenzla, 
který kandidoval v parlamentních volbách za ANO 2011 a stal se poslancem 
Poslanecké sněmovny PČR. Od března do listopadu byla vedením nemocni-
ce pověřena náměstkyně pro ošetřovatelskou péči Veronika Neničková. 
MUDr. Jiří Vyhnal se narodil v roce 1971 v Jindřichově Hradci. Absolvoval 
Vojenské gymnázium Jana Žižky z Trocnova v Opavě a Lékařskou fakultu 
UK v Hradci Králové. Na toto studium navázal postgraduálním vzděláváním 
v oboru interní lékařství (atestace 1999) a v oboru anesteziologie a resus-
citace (atestace 2005, 2009). Jako lékař působil v okresních nemocnicích 
v České Lípě a Strakonicích. Od 2. ledna 2003 je členem týmu na oddělení 
ARO Nemocnice Kyjov, v posledním desetiletí je rovněž jeho primářem.
Profesně se zaměřuje na komplexní léčbu kriticky nemocných pacientů, je 
školitelem první pomoci. Dlouhodobě se věnuje problematice profesního 
řízení ve zdravotnictví. Získal například ocenění České lékařské komory za 
celoživotní vzdělávání lékařů nebo stříbrnou medaili hejtmana Jihomorav-
ského kraje za nasazení v době pandemie, kdy bylo jeho oddělení v obležení 
těžce nemocných pacientů.

Pane řediteli, s čím jste šel do výběrového řízení a co bude vaším 
cílem jako ředitele kyjovské nemocnice?
Kdysi jeden můj předchůdce řekl, že kyjovská nemocnice je malou 
fakultní nemocnicí, a můj hlavní úkol je, aby si toto unikátní postave-
ní Nemocnice Kyjov udržela v rámci sítě Jihomoravských nemocnic. 
Znamená to nemocnici dále rozvíjet a budovat.

To ale vůbec není snadný úkol. Máte představu, jak ho naplňovat?
Máme připraveno mnoho projektů, které se budou týkat zlepšení do-
stupnosti ambulantní péče. Budeme se orientovat na naše pacienty, 
budeme chtít zkrátit čekací dobu v našich ambulancích. Máme také 
projekt, kterým míříme na zlepšení nemocniční stravy, aby vyhovovala 
moderním trendům v dietologii. A nejen to, těch projektů je řada. Také 
se zamýšlíme nad prevencí, to je pro nás důležité téma, a z ní si vybí-
ráme například včasné odhalení rakoviny. Naším cílem je posílit mož-
nosti nemocnice i v tomto směru, protože včasné odhalení rakoviny 
je často hlavním mezníkem mezi životem a smrtí. V případě, že už ná-
dorové onemocnění u pacientů zjistíme, tak jim chceme poskytnout 
maximální komplexní péči, aby na návštěvy specializovaných center 
museli jezdit jen v nejnutnějších případech. 

V souvislosti s kyjovskou nemocnicí se hodně mluví o nutnosti 
stavebních investic. Jak to vypadá s přestavbou gynekologicko-
porodnického areálu a dalšími stavbami?
V tuto chvíli už probíhá rekonstrukce oddělení ARO, která má být v roce 
2023 dokončena.  V plném běhu je plánované vybudování urgentního  

příjmu naší nemocnice. Největší investiční 
akcí, která je v hrubých rysech připravena 
a její realizace je naším velkým přáním, je 
rekonstrukce gynekologicko-porodnického 
areálu. V tomto oddělení také připravujeme 
řadu změn, které budou mít za cíl přiblížit 
prostředí porodu co nejvíc domácím pod-
mínkám. Připravujeme unikátní projekty, 
které jsou zaměřené na novinky v léčbě po-
rodní bolesti, a vlastně celá naše snaha na 
tomto oddělení se točí kolem zlepšení péče 
o budoucí maminky a jejich děti.

To všechno, co jste vyjmenoval, není 
možné realizovat bez velmi kvalitních 
zdravotníků. Je kyjovská nemocnice 
atraktivním pracovištěm pro lékaře, 
zdravotní sestry a další personál?
V tuto chvíli musím říct, že atraktivita ne-
mocnice stoupla a zvýšil se počet nově 
příchozích lékařů, kteří mají těsně po škole. 
Novou tvář máme také na výše zmiňova-
ném gynekologicko-porodnickém oddělení, 
jehož primářem se stal uznávaný regionální 
odborník Pavel Kostka. Takže došlo k pozi-
tivním změnám. O kyjovskou nemocnici je u 
odborné veřejnosti zájem, ale budeme dál 
pokračovat v systematickém vyhledávání 
našich spolupracovníků, ať už na lékařské 
nebo nelékařské pozice.

Děkuji za rozhovor
Miroslav Pechura

V Nemocnici Kyjov byla pod vedením prim. MUDr. Jo-
zefa Andela vůbec poprvé provedena operace novým 
miniinvazivním laparoskopickým postupem. Jednalo se 
o radikální odstranění nízce uloženého zhoubného ná-
doru konečníku. 
„Tento operační postup umožňuje vedle miniinvazivního 
přístupu s minimálním poraněním zachování svěračů bez 
nutnosti trvalého vývodu. Metoda má zkratku TATME  
(TransAnální Totální Mesorektální Excize) a zajišťuje pl-
nou onkologickou radikalitu chirurgické léčby a brzkou 

rekonvalescenci pacienta,“ upřesnil primář Josef Andel.
Operace trvala čtyři hodiny a zúčastnily se jí dva operač-
ní týmy. Moderní postup byl proveden v Kyjově vůbec 
poprvé a supervizi nad ním vedl přednosta chirurgic-
ké kliniky Pardubické nemocnice Lukáš Sákra. Operace 
proběhla za podpory firmy Medtronic v rámci projektu 
rozvoje kolorektální chirurgie. Podle primáře kyjovské 
chirurgie Jozefa Andela je rozvoj chirurgické léčby to-
hoto onemocnění otázkou blízké budoucnosti. 

Veronika Hollerová

KYJOVSKÉ OPERAČNÍ SÁLY ZAŽILY NOVÝ TYP CHIRURGICKÉ OPERACE

Ředitel Nemocnice Kyjov Jiří Vyhnal v době covidové krize.
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Zkracuje život až o devět let, výrazně snižuje jeho kva-
litu, může způsobovat psychické potíže nebo zhoršovat 
plodnost. To jsou jen některá úskalí obezity. Svému no-
siteli přináší řadu zdravotních rizik jako diabetes, pohy-
bové problémy, vysoký cholesterol nebo rizika srdečních  
a cévních onemocnění. Řešení pro obézní pacienty  
přináší Nemocnice Kyjov v  podobě tzv. metabolické  
chirurgie, známé více pod pojmem bariatrie. 
„Bariatrické operace se dají obecně rozdělit na restrikč-
ní – to jsou operace, při kterých se zmenšuje kapacita 
žaludku a na malabsorpční – tedy takové, u kterých se 
zmenšuje prostor pro vstřebávání potravy v trávicím 
ústrojí. Některé operace kombinují oba přístupy.  Volba 
typu bariatrické operace závisí na konkrétních problé-
mech a stavu pacienta.  Mezi bariatrické zákroky patří 
rukávovitá resekce žaludku, žaludeční bypass, plikace 
žaludku a žaludeční bandáž,“ popsal stručně primář chi-
rurgického oddělení Nemocnice Kyjov Jozef Andel, jehož 
tým je členem celostátního projektu Moje léčba obezity.
„V Nemocnici Kyjov provádíme prozatím rukávové – po-
délné odstranění části žaludku, které patří k šetrnějším 
metodám. Není-li efekt dostatečný nebo při recidivě 
obezity, lze přejít na účinnější metodu – bypassovou. 
Operace nyní provádíme zásadě miniinvazivní laparo-
skopickou technikou, která umožňuje brzkou rekonvales-
cenci. Při nekomplikovaném průběhu se jedná o pěti až  

sedmidenní hospitalizaci s návazností na nutriční terape-
utku a interní obezitoložku,“ vysvětluje lékař a upozorňuje  
i na možnost úpravy kožních převisů s  odstupem po 
operaci.
Podle primáře chirurgie MUDr. Jozefa Andela má opera-
ce své opodstatnění. Obezitou a nadváhou trpí 55 pro-
cent české dospělé populace. Zákrok přináší výsledky 
téměř okamžitě. Rok po operaci může pacient zhubnout 
i třicet až padesát kilo, podstatnější ale je, že se výrazně 
zlepší jeho psychika, zdravotní výsledky a tím i kvalita 
života. 
„Celý proces začíná návštěvou v chirurgické ambulanci, 
následně je nutné předoperační vyšetření, včetně psy-
chologického a gastroskopického, sonografie břicha, 
dále konzultace s internistou a obezitologem, po kterých 
vždy navrhneme optimální postup,“ upřesňuje chirurg.
Celostátní statistiky hovoří o počtu 1800 operací tohoto 
typu ročně v ČR. Prokazatelně z ní profitují všichni paci-
enti, kteří je podstoupí. Pokud nadále spolupracují správ-
ným stravováním a doporučeným režimem, může pro ně 
bariatrická operace žaludku znamenat dlouhodobě nej-
účinnější léčbu obezity. V Kyjově navíc mohou při poby-
tu využít nadstandardních pokojů, které má nemocnice 
k dispozici. Bariatrická operace je hrazena z veřejného 
zdravotního pojištění. 

Veronika Hollerová, tisková mluvčí Nemocnice Kyjov

BARIATRIE
ŠANCE NA SPOKOJENÝ ŽIVOT PRO OBÉZNÍ PACIENTY

Do pilotního programu časného záchytu karcinomu plic 
vstoupilo nově plicní oddělení Nemocnice Kyjov. Paci-
enti, kteří se zapojí a využijí této příležitosti, mají velkou 
šanci na včasný záchyt onemocnění a z toho vyplývající 
vyšší úspěšnost léčby. Záchyt karcinomu v raném stá-
diu má totiž podle lékařů významný vliv na prognózu 
onemocnění. V ideálním případě, ke kterému právě ten-
to screeningový program směřuje, budou mít pacienti 
dokonce velkou šanci na úplné vyléčení. 
Karcinom plic patří mezi malou skupinu onemocnění, 
která jsou běžným vyšetřením jen velmi špatně zachy-
titelná.  
„Karcinom plic se vyskytuje až z  devadesáti procent  
u kuřáků. Nejčastěji se projevuje kašlem, který neodez-
nívá, dušností a dalšími celkovými příznaky jako je únava 
nebo úbytek na váze. Nevýhodou je, že zpočátku nebolí 
a může být bezpříznakový. Lékař karcinom plic v raném 
stadiu neodhalí jinak než rentgenovým či dnes již přes-
něji CT vyšetřením,“ vysvětluje primář plicního oddělení 
Nemocnice Kyjov MUDr. Petr Kolman.
Účastníkem programu může být pacient ve věku od 55 
do 75 let, který kouřil minimálně dvacet tzv. „krabičko-
roků“, to znamená napříkald 20 cigaret denně po dobu 
20 let či 40 cigaret denně po dobu deseti let. Pacien-
ta většinou odesílá na plicní ambulanci praktický lékař 
a do programu je zařazen ambulantním pneumologem.  

S ním absolvuje krátký pohovor, je mu provedeno vyšet-
ření funkce plic a nabídnuta pomoc při zanechání kou-
ření. Po vyplnění dotazníku je pak odeslán k vyšetření na 
CT pracoviště radiodiagnostického oddělení. 
„Vyšetření plic na CT v rámci programu screeningu  
je speciální svou extrémně nízkou dávkou při zachování 
jeho vysoké diagnostické výtěžnosti. Vyšetření se pro-
vádí nativně, tedy bez nutnosti aplikace kontrastní látky 
do žíly,“ doplňuje primář radiodiagnostického oddělení 
Luboš Látal.
Pacienti zařazení do tohoto programu již nemusí na vy-
šetření dojíždět do Brna. V rámci Jihomoravského kraje 
splnila přísná kritéria ministerstva zdravotnictví pro za-
pojení do programu pouze Nemocnice Kyjov a některá 
zdravotnická zařízení v Brně. V celé republice je tako-
vých screeningových pracovišť jen 25. 
Program zatím poběží pět let, během kterých pacien-
ti absolvují vstupní CT vyšetření a následně periodicky 
další. V případě pozitivního záchytu nabídne nemocnice 
komplexní diagnostiku a ve spolupráci s krajskými onko-
logy i léčbu. 
Kuřákům, kteří by chtěli přestat kouřit, se Kyjovská Ne-
mocnice věnuje i prostřednictvím protikuřácké poradny. 
Zájemci se mohou objednat přes webové stránky nebo 
v nemocniční lékárně

Veronika Hollerová, Tisková mluvčí Nemocnice Kyjov

NEMOCNICE KYJOV VSTOUPILA DO PROGRAMU
ČASNÉHO ZÁCHYTU RAKOVINY PLIC
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Uplynulých třináct let stál v čele gynekologicko-porod-
nického oddělení v Kyjově. Júliuse Marušku ovšem mů-
žete jako lékaře v kyjovské nemocnici potkávat téměř 
dvě desetiletí. Absolvent Lékařské fakulty Univerzity Ko-
menského v Bratislavě nastoupil v Kyjově v květnu 2004 
coby zástupce tehdejšího primáře. Přišel se zkušenostmi 
z ambulance onkogynekologie a ambulance pro riziko-
vá a patologická těhotenství. Primariát nedávno předal 
svému mladšímu kolegovi Pavlu Kostkovi.
„Když jsem začínal ještě na Slovensku, neměli jsme na 
oddělení přiměřené vybavení, dokonce ani ultrazvuk, 
který ke kvalitní péči potřebujete. V Kyjově se mi, my-
slím, podařilo vybavit oddělení kvalitní technikou. Medi-
cína se rychle rozvíjí, když přijdete do praxe s nějakými 
vědomostmi, nevystačíte s nimi dlouho. Od studií jsem 
měl zájem se v oboru vzdělávat. Díky tomu a díky pří-
strojovému vybavení pracoviště se nám podařilo zařadit 
nové odvážnější trendy v operativě,“ popisuje dnes už 
bývalý primář Maruška kroky, které vedly k  postupné 
modernizaci zdejších operačních sálů a celého gyne-
kologicko-porodnického pracoviště. Vzpomíná také na 
vzdělávání a studijní pobyty jak v zahraničí, tak napří-
klad na specializovaných pracovištích v  Praze na Ho-
molce, Novém Jičíně nebo v Ostravě. 
Podle MUDr. Marušky se dnes část operativy přesouvá 
do specializovaných pracovišť, přesto si i v Kyjově trou-
fají na složité zákroky, při kterých jim už řadu let pomáhá 
moderní laparoskopická věž a další přístroje. Operativa 
se významně zjednodušila, čas operací se zkrátil, urych-
lilo se hojení pacientek a objevuje se jen mizivé procen-
to pooperačních komplikací. „Sledujeme různé faktory 
v péči o ženy, počet císařských řezů, počet operačních 
porodů, poranění při porodu a další. Vybavili jsme po-
rodní sály moderními plně polohovatelnými lůžky, navý-
šili jsme počet kardiotokografů, které sledují nejen stav 
dítěte, ale i matky, pořídili jsme centrální monitor nebo 
ultrazvukový přístroj s vysokou mírou rozlišení, možností  

3D a 4D snímků pří-
mo na ambulanci po-
rodního sálu,“ popsal 
Maruška některé vymo-
ženosti současné porod-
nice v Kyjově.
I přes snahu se prozatím nepo-
dařilo přestavět budovu porodních 
sálů, přesto kyjovská porodnice vždy patřila mezi uznáva-
ná pracoviště s velkým počtem porodů. Ženy, které tady 
rodily, se rády vracejí a chtějí v Kyjově rodit opakovaně. 
Július Maruška vyškolil coby primář devět lékařů s plnou 
specializovanou atestací z oboru gynekologie a porod-
nictví, další lékaři mají základní kmen a jsou v přípravě. 
Moderní porodnictví přináší podle bývalého primáře ma-
minkám maximum volnosti i ve spolupráci s porodními 
asistentkami. Na lékařích je zajistit bezpečnost a zdra-
ví ženy i dítěte a zvládnout rizika spojená s porodem. 
I nekomplikovaný porod se může v okamžiku změnit  
v drama a matka i dítě mohou být v ohrožení. To vnáší 
do práce lékařů velký stres a zodpovědnost.
„Uvedu příklad akutního císařského řezu, kdy jsme díky 
naší péči a odbornému přístupu pracoviště ARO v Ky-
jově za dramatických okolností zachránili matku. I přes 
komplikace díky našemu správnému přístupu porodila 
zdravé dítě,“ uvedl Maruška. Oproti nemilosrdným celo-
republikovým statistikám nezemřela v Kyjově za uplynu-
lých dvacet let žádná rodička.
„Když bojujete o život ženy a dítěte, jste v neustálém 
stresu, s tím usínáte i vstáváte. Když jejich život zachrá-
níte, je to velká úleva a radost. Vidíte, že se to podařilo, 
že se naplnil smysl vašeho povolání a poslání, že jste to 
dokázali,“ dodal emeritní primář Július Maruška.

Veronika Hollerová, tisková mluvčí Nemocnice Kyjov

Jistě už všichni víte, že z gynekologicko-porodnického 
oddělení kyjovské nemocnice odchází do důchodu pan 
primář Julius Maruška, který zde pracoval od roku 2004, 
a z toho třináct let vedl toto oddělení. 
Když s ním byl nedávno zveřejněn v Hodonínském dení-
ku rozhovor, mimo jiné zmínil, že se mu na Moravě líbilo 
a že na Kyjov nikdy nezapomene, protože za dobu své-
ho působení zde potkal mnoho příjemných lidí, z nichž 
někteří zůstanou do konce života jeho přáteli. 
Chtěl bych mu dnes za všechny kamarády, a není nás 
málo, poděkovat za krásné přátelství, na které se nikdy 

nezapomíná. Snad jsme ti částečně nahradili domov, od 
kterého jsi byl daleko. Doufám, že se za námi přijedeš 
podívat, anebo se zastavíme my, když pojedeme kolem 
Banské Bystrice, tak do Podkonic už je to jen kousek. 
Ještě jednou ti děkujeme za kus tvého života, který jsi 
věnoval našim ženám a jejich zdraví, i dětem, kterým jsi 
pomáhal na svět. Snad doženeš brzy manko, které jsi za 
ty roky dlužen své rodině. 
Na závěr tobě i celé tvé rodině přejeme hodně zdraví  
a Boží požehnání. 

Pavel Trávník

DÍKY, PANE PRIMÁŘI!
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DEMENCE
Demence je závažná choroba mozku, která je zapříči-
něná degenerativními změnami v mozkové tkáni. Laic-
ky řečeno to znamená, že nám mozková kůra přestá-
vá fungovat a ustupuje, či se rozpadá. Patří do skupiny 
duševních poruch a jejím základním charakteristickým 
rysem je zhoršení paměti a intelektu. Demence způso-
buje u člověka degradaci jeho duševních činností, ztrátu 
schopnosti vykonávat běžné denní aktivity, a nakonec 
ztrátu samostatnosti. 
Demence, která ve valné většině postihuje jedince nad 
60 let, ale není výjimkou ani u mladších osob, má řadu 
příčin. Nejčastěji se setkáváme s Alzheimerovou choro-
bou, kterou trpí každý 20. člověk nad 65 let. Dokonce 
se zvyšuje i počet nemocných v nižších věkových kate-
goriích. V posledních letech vzrostl počet osob s touto 
diagnózou o 14%.
Alzheimerova choroba je stále terminálním onemocněním, 
to znamená, že vede k smrti. Současná medicína ji stále 
nedovede účinně léčit, pouze dokáže zpomalit její postup. 
Při včasné diagnóze, dobré péči a podpoře okolí, může ale 
nemocný prožít ještě řadu krásných let. 
Typickými příznaky tohoto onemocnění jsou: zapomíná-
ní, kladení stejných otázek, hledání slov, mezery v řeči, 
záměna slov ve větě, nebo poruchy chování (depresivní  

stavy, úzkost, apatie, vznětlivost, bludy). Nemoc po-
stupně poškozuje kognitivní (poznávací), intelektuální 
a fyzické schopnosti člověka. V  počátečním stadiu se 
horší vyjadřování nemocného, schopnost orientace, člo-
věk ztrácí zájem o dění kolem sebe. V dalším stadiu se 
projevuje výrazné zhoršení paměti. Nemocný už není 
schopen žít bez pomoci a potřebuje stálý dohled. Mo-
hou se vyskytovat výraznější poruchy chování, zmate-
nost, inkontinence, bludy a halucinace. V poslední fázi 
už člověk postižený Alzheimerovou nemocí nepoznává 
své příbuzné, je dezorientovaný, není schopen se vyjá-
dřit. Je imobilní, inkontinentní a má potíže s polykáním. 
Samozřejmě, že rychlost postupu nemoci a její projevy 
jsou zcela individuální. 
Co mám udělat, když mám podezření, že trpím Alzhei-
merovou chorobou? Nejdříve je vhodné navštívit prak-
tického lékaře, který udělá základní testy. Podle výsledků 
pak rozhodne o doporučení návštěvy specialisty, který 
provede komplexnější vyšetření. V případě pochybností 
lze využít také neurologické vyšetření včetně CT a mag-
netické rezonance mozku. 
V příštím čísle zůstaneme u tématu Demence a dozvíme 
se, jak komunikovat s člověkem, trpícím touto diagnózou. 

Bc. Zuzana Šrahůlková, Educante

Činnost Svazu 
tělesně postižených
Členové Svazu tělesně postižených se vedle ji-
ných činností celoročně věnují kuželkám. Scháze-
jí se dvakrát v měsíci v kuželně TJ Jiskra Kyjov. 
Každý rok probíhá turnaj mezi STP Kyjov, Vracov  
a Svatobořice-Mistřín. Na konci listopadu se usku-
tečnil Mikulášský turnaj, který se všem moc líbil. 
Nebyla to jen sportovní, ale i společenská událost.

Adventní rodinný den v knihovně
Knihovnu v předvánočním čase provonělo koření. Kur-
kuma, česnek, kari i kmín byly přísadami do zimních 
polévek, které naše šikovné knihovnice uvařily na dopo-
ledním setkání knihovnic a návštěvníků rodinného dne. 
Dýňovou polévku připravila děvčata se smetanou a ne-
bála se ani pikantní verze s kari a kurkumou. Pikantní dý-
ňová polévka měla obrovský úspěch, takže nezbylo ani 
na druhé kolo servírování. K česnekové polévce knihov-
nice opekly křupavé krutony. Symbolicky se k polévkám 
také rozdával chléb s tradičním českým máslem a solí. 
Po vynikajícím obědě si hosté poseděli u šálku kávy  
a pročítali časopis kyjovské knihovny (Pře)čti knihovnu! 
Odpolední atmosféra se nesla v  duchu rukodělného 

tvoření se zimní tematikou. Do knihovny zavítaly školní 
družiny. Přišli uživatelé denního stacionáře Centra soci-
álních služeb a děti s  rodiči. Ve spolupráci knihovníků  
a návštěvníků se vyráběli originální ptáčci z vlny, vánoční 
koule, skládaly se stromečky z novinového papíru. Před-
náškovým sálem poletovaly barevné třpytky a ústřižky 
vlny. Knihovnice z  dětského oddělení odpoledne také 
ocenily nejúspěšnější Lovce perel 2022.  
Tato komunitní adventní akce knihovny se stala již tra-
dicí. V  novém roce se můžete těšit i na jarní variantu 
setkání v knihovně nejen nad plnými talíři!

Za kolektiv knihovny Zuzana Škoríková

foto: STP Kyjov
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Advent v MŠ Nádražní 
Období adventu je časem tajemna, očekávání a pře-
devším těšení se na Vánoce. Tento předvánoční čas je  
v naší školce vyplněn rozmanitým a kouzelným progra-
mem. Začátek adventu jsme přivítali pečením perníčků a 
realizací vánoční výzdoby školky. Následovalo příjemné 
setkání s loutkohereckou skupinou Loudadlo, která při-
pravila pro děti představení se známými postavičkami 
Jů a Hele.
Aby si s námi užili před Vánocemi i rodiče, babičky  
a dědečkové, připravili jsme jako každoročně Lucernič-
kový průvod. Všichni jsme společně v podvečer 1. pro-
since procházeli Kyjovem se světýlky a zvoněním zvo-
nečků přivolávali Vánoce. Cestu do školky jsme ve tmě 
našli snadno, protože byla lemována svíčkami. Ve školce 
nás přivítala paní Zima, která slavnostně rozsvítila ce-
lou vánoční výzdobu. Za zvuku koled v podání skupiny 
Návrat děti nastrojily před školkou vánoční stromek oz-
dobami, které doma vyrobily společně s rodiči. Potom 
všichni ochutnávali vánoční závin, perníčky a k tomu 
ještě něco teplého na zahřátí. Na cestu ze školky dostal 
každý dáreček v  podobě rozsvícené lucerničky, aby si 
hřejivý pocit z celého večera přinesl až domů. 
Potěšilo nás i divadlo Matýsek, které k  nám dorazilo 

na  Vánoční setkání. Herci si 
pro děti připravili program 
plný koled a písniček, háda-
nek a vánočních zvyků.
Naše děti zavítaly i do skan-
zenu ve Strážnici, kde bylo 
vše připraveno tak, aby si 
snadno představily, jak proží-
vali nejkrásnější svátky v roce 
naši předkové. Muzeum v Ky-
jově zase nabídlo dětem 
možnost přímo si vyzkoušet 
rukodělné práce, které se pojí s tradicemi Vánoc.
Samozřejmostí byla i návštěva Mikuláše se svou druži-
nou ve školce. 
Krásný adventní čas byl v posledním týdnu před Vá-
nocemi završen bohatou nadílkou. Ve všech třídách 
se děti potěšily novými hračkami, které na ně počkají i 
v novém roce. Přejme si, aby byl naplněn radostí, štěs-
tím a zdravím nejen dětí, ale i jejich rodin.
Závěrem děkujeme všem, kteří naši školku v roce 2022 
podpořili svými dary, pomocí a přízní.

Veronika Černotová

ADVENT NA JOKLÍKOVI
Čas před Vánocemi jsme se snažili zpříjemnit různými 
akcemi i činnostmi. Ve třídách v rámci výuky i ve školní 
družině se pekly a také pojídaly nejrůznější druhy cuk-
roví, tvořilo se a kreslilo, vystavovalo, zdobilo, čančalo, 
aby se naše školička i všichni v ní naladili na čas vánoční.
Na schodech prvního i druhého stupně zněly po celý 
předvánoční týden nejen tóny hudebních nástrojů, ale 
také dětské hlasy zpívající tradiční koledy. 
Zapojili jsme se do projektu Hrdé školy „Dobrý skutek 
na Vánoce“. Odstartovali ho naši nejstarší žáci, kteří si 
připravili mikulášskou obchůzku se sladkostmi pro své 
mladší kamarády. V  té době již naši nejmenší ze škol-
ní družiny vyráběli a poté předali přáníčka pro babič-
ky a dědečky do Centra pro seniory Kyjov. Žáci vyrobili 
v rámci polytechnického tvoření odrážedlo pro děti ze 
školky. Děti si uvědomily, že konání dobrých skutků při-
náší radost nejen ostatním, ale také jim samotným..
Adventní atmosféru jsme chtěli šířit i dál, a tak jsme 
uspořádali před naší školou akci s názvem „Předvánoč-
ní zpívání“. Vystoupily na ní děti z mateřské i základní 
školy. Při této příležitosti jsme také pokřtili nově vydaný 
školní almanach k 40. výročí školy. 
Přejeme Vám v  novém roce hodně zdraví a ať máte  
radost z každého dne.

Petra Gregorovičová, ZŠ Dr. Joklíka

ZŠ A MŠ DR. JOKLÍKA 
VYDALA NOVÝ ALMANACH
Naše ZŠ a MŠ Dr. Joklíka 
oslavila v  tomto roce čty-
řicet let od svého otevření. 
Při této příležitosti byl vydán 
almanach, ve kterém jsou 
mimo jiné zdokumentová-
ny nejdůležitější momenty 
života školy, dále obsahuje 
seznamy všech zaměstnan-
ců a také absolventů od roku 
1982, úspěchy našich žáků, 
vzpomínky bývalých učite-
lů, perličky a upřímná přání 
dětí k výročí školy, výtvarné  
i slohové práce žáků a mnoho 
barevných fotografií i obra-
zových příloh. V  almanachu 
se píše i o tom, jak vypadá 
naše škola v současnosti  
a kam by měla směřovat 
v budoucnosti.
Chtěli jsme, aby tento almanach byl milou, příjemnou  
a hezkou vzpomínkou na uplynulá léta a pohlazením 
po duši pro všechny, kdo si v něm budou číst. Žáci naší 
školy ho obdrží jako předvánoční dárek a všichni další 
zájemci si jej mohou zakoupit v kanceláři školy.

Marie Vlková, ZŠ Dr. Joklíka
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Domeček slaví, 
všechny radostně 
zdraví
Naši milí přátelé, usmějte se vesele, co to 
naše oči vidí? Krásný rok a jeho první velký 
krok. Doufáme, že jste si krásně odpočinuli  
a dostali od Ježíška to, co jste si nejvíce přáli.
A co jsme zvládli ještě v  prosinci? Připravili 
jsme pro vás vánoční fotografování s tematic-
kými dekoracemi pro rodiny s dětmi i pro jed-
notlivce. Uspořádali velkou mikulášskou akci 
s peklem, nebem, tvořením a gulášem i pun-
čem. Děti i rodiče tvořili dřevěného andílka, 
kterého si odnesli domů. Také jsme každý den 
měli dopolední program pro děti z mateřských 
škol a dopravní výchovu pro školy základní.
I s  množstvím aktivit jsme s  dětmi v  krouž-
cích ukončili rok 2022 vánočními besídkami, 
přehrávkami nebo drobnými vystoupeními. 
Společně jsme také uzavřeli dveře Domečku 
pro rok 2022 a připravili si klíče plné nadšení  
a nápadů pro rok 2023.
S první hodinou nového roku jsme otevřeli 
nabídku táborů na léto. A že je z čeho vybí-
rat, děti potěší pobytové tábory, tábor pro 
rodiče s dětmi, příměstské tábory a též no-
vinky, jako jsou plavecký příměstský tábor či 
putovní vodácký a teenager. Chtěli byste se 
přidat? Stačí se podívat na naše webové strán-
ky a přihlásit se. Míst totiž rychle ubývá jako 
sněhu na planině. 
Mockrát děkujeme, že jste s námi a těšíme se 
na úžasnou spolupráci v  novém roce 2023. 
Sněhu řádně užívejte, do Domečku zavítejte. 
Čekáme na vás s úsměvem a radostí.

za tým DDM Kyjov Lucie Paulíčková

POLYTECHNIKA VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 
A MŠ NA JOKLÍKOVI
Jak se může propojit družina se školkou? Je to jednoduché, pokud 
máte šikovné děti a chuť tvořit. Jedno dopoledne nás navštívil velice 
příjemný pán, který se představil jako děda Jiří. Děti hned zaujal vy-
právěním o lodičce. Pak všechny seznámil s nejdůležitějším nářadím 
potřebným k vyrábění. Lupínková pila, vrtačka, smirkový papír... Něco 
viděly děti poprvé, ale „popraly“ se s tím bezvadně.
Za drobné pomoci paní vychovatelky a paní učitelek si domů odná-
šely vlastnoručně zhotovené lodičky. Rozzářené oči svědčily o tom, 
že tvoření s nářadím děti nadchlo. Už teď se těšíme na další vyrábění.

Gabriela Judasová, ZŠ Dr. Joklíka
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MĚSTSKÉ KULTURNÍ STŘEDISKO

Úterý 3. 1. v 19:00, divadelní sál
NOVOROČNÍ KONCERT S PŘÍPIT-
KEM - SMÍŠENÝ PĚVECKÝ SBOR 
CARMINA VOCUM A HOSTÉ
Sbor s  pětadvacetiletou tradicí, pra-
videlně vystupující na samostatných 
koncertech i s  orchestrem nejen 
v České republice ale i na Slovensku. 
Sbormistrem je Mario Kudela.

Sobota 7. 1. ve 20:00, estrádní sál
MYSLIVECKÝ PLES
k poslechu a tanci hraje skupina Natu-
re Therapy Ludvíka Čihánka. Zvěřinové 
speciality, věcné a zvěřinové ceny. Pořá-
dá myslivecký spolek Hubert Kostelec. 
Předprodej bude 5. ledna 16 – 18 hodin 
na pokladně Domu kultury Kyjov, nebo 
na telefonu 724 327 379 (pan Doležal).

Sobota 14. 1. v 15:00, divadelní sál
OBUŠKU, Z  PYTLE VEN!
Co svět světem stojí, někteří lidé touží 
jen po bezpracném životě, bohatství 
a moci. Napravit všechny špatnosti 
je velká práce i pro kouzelné bytosti. 
Když chudý švec Matěj dostane zá-
zračný ubrousek a beránka snášejí-
cího zlaťáky, v krčmě už na něj čeká 
vykutálená dvojička hostinských, kte-
rá ho nestydatě okrade. Tentokrát ji 
však stihne zasloužený výprask. Pří-
běh plný písniček a komických situací 
je určen jak pro dětské diváky od 3 do 
10 let, tak i pro dospělé. Délka před-
stavení 65 minut. Pro děti od 3 let. 

Úterý 17. 2. v 18:00, divadelní sál
LEGRÚTI
SERIÁL DECHOVÝCH HUDEB 2023 
NOVĚ ŽIVĚ S ČESKÝM ROZHLASEM
Koncerty Seriálu dechových hudeb 
2023 budou živě přenášeny Českým 
rozhlasem Brno a provázeny známými 
rozhlasovými moderátory.
Vítěz soutěže Zlatá křídlovka z roku 
2010 baví posluchače nejen na ta-
nečních zábavách, ale i na prestižních 
festivalech v republice i v zahraničí. 
Kapela koncertovala v Německu, Ra-
kousku, Belgii, Švýcarsku nebo na Slo-
vensku. Svůj jedinečný zvuk a styl ale 
získala v jihomoravském vinařském 
městě Velké Bílovice. Kapelník Martin 
Valent a ostatní členové kapely vy-
stupují ve vyšívaných lidových krojích 
typických pro národopisný region Ha-
nácké Slovácko.

Středa 18. 1. v 19:00, divadelní sál
JIŘÍ KOLBABA: BHÚTÁN – ZEMĚ 
HŘMÍCÍHO DRAKA
Už od dětství máme vřelý vztah k po-
hádkám. Země krále Miroslava existu-
je. Přijměte pozvání do království, kte-
ré vede osvícený a všemi obdivovaný 

panovník. Bhútánský král otevřel nád-
hernou zemi pro regulovaný turismus 
teprve nedávno. Zakázal používání 
igelitových tašek, kouření a stanovil, 
kolik procent území musí pokrývat 
lesy. Království neměří úspěch pomocí 
HDP, ale sleduje Velké domácí štěstí. 
Nad vším bdí královským dekretem 
ustanovené Ministerstvo štěstí.

Pátek 20. 1. ve 20:00, estrádní sál
65. REPREZENTAČNÍ PLES 
KLVAŇOVA GYMNÁZIA A  STŘEDNÍ 
ZDRAVOTNICKÉ ŠKOLY KYJOV
Hraje kapela Nature Therapy Ludví-
ka Čihánka. Bohatá tombola. Před-
prodej vstupenek bude probíhat na 
sekretariátu školy. Více informací na  
www.gymkyjov.cz . Pořádá SRPŠ.

Sobota 21. 1. v 19:00, estrádní sál
7. REPREZENTAČNÍ PLES 
DOMOVA HORIZONT
K  tanci a poslechu hraje hudební 
skupina Ferrum a cimbálová muzi-
ka Hudci z Kyjova. Program: v 19:00 
začátek plesu, ve 20:00 slavnostní 
zahájení plesu s  polonézou uživa-
telů Domova Horizont, překvape-
ní zaměstnanců Domova Horizont. 
Předprodej u  paní Lenky Horákové  
v Domově Horizont (tel.: 518 614 893).  
Pořádá Občanský spolek rodičů  
a přátel Domova Horizont. 

Úterý 24. 1. a středa 25. 1. v 18:00,
estrádní sál
PLES KURZU TANCE 
A SPOLEČENSKÉ VÝCHOVY
Zveme všechny rodiče a přátele absol-
ventů kurzu. Budete mít možnost zo-
pakovat si taneční prvky nejen klasic-
kých tanců. Hraje skupina Madusong.

Pátek 27. 1. ve 20:00, estrádní sál
XI. DOBOVÝ PLES 30. – 40. LÉTA
1. REPUBLIKA - PROTEKTORÁT B & M 
Otevřete oči, již přichází! Jedinečný 
ples s noblesou doby Oldřicha Nové-
ho a Adiny Mandlové. Pojďte s  námi 
elegantním krokem, za doprovodu 
skvělé kapely Melody Gentlemen Led-
nice, vstoupit do „velkého světa“ ex-
kluzivního baru Orient tak, jako svůd-
ný sedmilhář Kristián. Tento ročník 
plesu bude mít právě takový nádech 
dálek jako lákavé prospekty odděle-
ní Afrika-Orient cestovní kanceláře 
úředníka Aloise Nováka. Je připraven 
stylový program, dobové fotoateliéry 
i ochutnávky vín. Pro návštěvníky ple-
su v dobovém oblečení je připraveno 
překvapení. Rezervace na telefonu 
608 025 233. Pořádá Městské kulturní 
středisko Kyjov a Military muzeum ge-
nerála Sergěje Jana Ingra z.s.

Nepřehlédněte!!!
Vyhlášení soutěže dětských zpěváčků 
lidových písní Vyletěla holubička, bliž-
ší informace na tel. 518614525 progra-
mové oddělení, přihlášky zasílejte na: 
program@mkskyjov.cz, uzávěrka při-
hlášek 31. ledna 2023. Přihlášky jsou 
ke stažení na www.dum-kultury-kyjov.cz

Permanentní vstupenky na Seriál  
dechových hudeb 2023 jsou k  za-
koupení na pokladně Domu kultury. 
Permanentní vstupenka je v hodnotě  
990 Kč (5 koncertů), vstupné na jed-
notlivé koncerty 250 Kč. 

Připravujeme:
9. 2. Václav Noid Bárta s kapelou – 
koncert
14. 2. Robin Červinek - recitál
22. 2. Terapie sdílením - talk show 
o vztazích s Ester Geislerovou 
a Honzou Vojtkem
24. 2. Reprezentační ples města 
Kyjova - Předprodej části vstupenek
v Informačním centru města Kyjova, 
ul. Svatoborská 26.
2. 3. Trio aneb Mistře, o čem se neví? 
Talk show s Ivanem Vyskočilem
7. 3. Janáčkovo kvarteto
28. 3. Třídní sraz – divadlo pro dospělé 
(Roman Štolpa, Monika Timková, Jin-
dra Kriegel, Pavlína Mourková a další)
5. 4. Bára Poláková – koncert
17. 4. Vím, že víš, že vím – divadelní 
představení se Simonou Stašovou 
a Michalem Dlouhým v hlavních rolích

KINO PANORAMA

Rezervované vstupenky je nutné si vy-
zvednout  nejpozději 30 minut před za-
čátkem promítání. Včas nevyzvednuté 
rezervace jsou automaticky zrušeny. Zru-
šené vstupenky mohou být prodány pří-
padným zájemcům o dané představení.
ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

BIOSENIOR
Středa 4. 1. v 16:00
ZA VŠÍM HLEDEJ ŽENU
ČR/2022, režie: Miloslav Šmídmajer, 
105 minut, nevhodné do 12 let. Vzta-
hová komedie režiséra Miloslava Šmíd-
majera s Hanou Vagnerovou, Terezou 
Krippnerovou, Betkou Staňkovou, 
Markem Vašutem, Markem Němcem, 
Zlatou Adamovskou, Danielou Kolářo-
vou a Igorem Orozovičem. Snímek, je-
hož předností jsou svěží herecké výko-
ny, skvělá kamera, a především bohatý 
děj, vtipné situace a zábavné dialogy.

Středa 4. 1. v 19:00
ADAM
Maroko/Francie/Srbsko/2022, režie: 
Maryam Touzani, 98 minut, titulky, pří-
stupný. Přísná Abla (Lubna Azabalo-
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vá, známá z proslulých Požárů Denise 
Villeneuva) provozuje malé pekařství 
v domě, kde žije sama s osmiletou 
dcerou Wardou. Jednoho dne naruší 
jejich všednodenní rutinu nečekané 
zaklepání na dveře. Znavená Samia 
hledá dočasné útočiště výměnou za 
práci; osamělá žena v pokročilém sta-
diu těhotenství se v konzervativním 
Maroku setkává se vším možným, jen 
ne s pochopením. 

Čtvrtek 5. 1. v 17:30
VÁNOČNÍ POHÁDKA
Švédsko/2022, režie: Hannes Holm, 
104 minut, titulky, nevhodné do 12 let. 
Ve 40. letech 20. století je malé švéd-
ské městečko vyzdobeno na Vánoce 
slavnostními světly. Karl-Bertil John-
sson, syn bohatého majitele obchodu 
ve městě, pracuje na poště a balí zásil-
ky. Budoucnost čtrnáctiletého chlapce 
naplánoval jeho otec předem a čeká 
ho rodinné dědictví. Jednoho dne tee-
nager náhodou narazí na chudé děvče 
jménem Věra, které žije v sirotčinci.

Čtvrtek 5. 1. ve 20:00
WHITNEY HOUSTON: I WANNA 
DANCE WITH SOMEBODY
USA/2022, režie: Kasi Lemmons,  
140 minut, titulky, nevhodné do 12 let. 
Snímek je oslavou jedinečné a neza-
pomenutelné Whitney Houston. Od 
mladé gospelové sboristky z New Jer-
sey až po jednu z nejprodávanějších 
a nejoceňovanějších umělkyň všech 
dob – taková je inspirativní, dojemná 
a emocionální cesta životem a karié-
rou Whitney Houston, kterou si diváci 
mohou na filmovém plátně vychutnat 
zároveň s velkolepými vystoupeními 
a soundtrackem nejoblíbenějších hitů 
této hudební ikony.

Pátek 6. 1. v 17:30, sobota 7. 1. ve 20:00, 
neděle 22. 1. ve 20:00
OPERACE FORTUNE: 
RUSE DE GUERRE
USA/2022, režie: Guy Ritchie, 114 mi-
nut, titulky nevhodné do 15 let. Super-
špion Orson Fortune (Jason Statham) 
a jeho tým špičkových agentů naver-
bují největší hollywoodskou filmovou 
hvězdu Dannyho Francesca (Josh 
Hartnett), aby jim pomohl při tajné 
misi, jejímž cílem je zabránit miliar-
dáři a zprostředkovateli zbraní Gregu 
Simmondsovi (Hugh Grant) v prodeji 
nové smrtící zbrojní technologie, která 
hrozí narušit světový řád.

Pátek 6. 1. ve 20:00, neděle 8. 1. v 17:30
SRDEČNÍ ZÁLEŽITOST
Německo/2022, režie: Anika Decker, 
99 minut, české znění, nevhodné do 12 
let. Červený koberec, zářící reflektory, 
ječící fanoušci, fotografové honící se 

za nejlepším snímkem, kameramanské 
štáby čekající na rozhovory – premi-
éra se blíží a největší filmová hvězda 
Marvin Bosch (Elyas M’Barek) je ne-
trpělivě očekávána. Ale ta nepřichází.

Sobota 7. 1. v 16:00/ 2D/ dab, pátek 13. 1. 
ve 20:00/ 2D/ tit, sobota 14. 1. v 16:00/ 
3D/dab, čtvrtek 26. 1. v 16:00/ 3D/ dab
AVATAR: THE WAY OF WATER
USA/2022, režie: James Cameron, 190 
minut, přístupný. Film  nabízí filmový 
zážitek na zcela nové úrovni. James 
Cameron vrátí diváky zpět do nádher-
ného světa Pandory ve velkolepém 
a  strhujícím dobrodružství plném 
akce. Po více než deseti letech se zno-
vu setkáváme s Jackem Sully, Neytiri 
a  jejich dětmi, kteří stále bojují za to, 
aby se udrželi v bezpečí a naživu… 

Neděle 8. 1. v 15:00, neděle 29. 1. v 17:30
KOCOUR V BOTÁCH: 
POSLEDNÍ PŘÁNÍ
USA/2022, režie: Joel Crawford, Manuel 
Mercado, 101 minut, české znění. Když 
máte k dispozici devět životů, tak vám 
na tom, že tu a tam něco odskáčete, 
vůbec nezáleží, zvlášť když jste legen-
dární hrdina, který se dobrovolně vrhá 
do těch nejbláznivějších dobrodružství. 
Kocour v botách právě zachránil oby-
vatele jednoho městečka před řáděním 
zuřivého obra, jenže při tom přišel o 
předposlední ze svých životů.

Neděle 8. 1. ve 20:00, čtvrtek 19. 1. ve 20:00
PIARGY
SR/ČR/2022, režie: Ivo Trajkov, 100 mi-
nut, titulky, nevhodné do 12 let. Mladá, 
krásná a chudá Juliša (Judit Bárdos) 
se provdá za Martina (Daniel Fischer), 
syna nejbohatšího statkáře v Piargách, 
a ocitá se tak v rodině, kde vládnou vel-
mi tvrdá pravidla. Nejen že musí čelit 
nepříjemnému tlaku tchyně, ale nedo-
káže se ani ubránit násilným svodům 
tchána (Attila Mokoš). Juliša se přesto 
do manželova otce zamiluje a vzniká 
tak podivný milostný trojúhelník.

BIJÁSEK
Středa 11. 1. v 15:30
WEBSTEROVI VE FILMU
ČR/2022, režie: Katarína Kerekeso-
vá, 65 minut. Mohlo by se zdát, že Lili 
Websterová je pavoučí holčička jako 
každá jiná. Spolu se svým starším brá-
chou, starostlivou maminkou, chápají-
cím tatínkem a čipernými prarodiči žije 
v kokonu nad výtahovou šachtou, chodí 
do školy a ráda si hraje s kamarády. Lili 
je ale neobyčejně zvídavá a  odvážná, 
a tak se jí občas stane pořádný průšvih.

Středa 11. 1. v 19:00
BLÍZKO
Belgie/Nizozemsko/Francie/2022, 

režie: Lukas Dhont, 105 minut, titulky, 
přístupný. Léo a Rémi jsou si blízcí. 
Prožívají spolu chlapecká dobrodruž-
ství, sdílejí spolu celý svět a skoro kaž-
dý moment. Dostávají se ale do věku, 
kdy věcem začínáme dávat jména. Co 
mezi nimi vlastně je? Hluboké přátel-
ství nebo láska? Po bezstarostných 
prázdninách přicházejí školní dny  
a s nimi i všetečné otázky a ironic-
ké poznámky spolužáků. Rémi si jich 
zdánlivě nevšímá, ale pro Lea zname-
nají stále víc pochyb.  

Čtvrtek 12. 1. v 17:00
PRINCEZNA ZAKLETÁ V ČASE 2
ČR/2022, režie: Petr Kubík, 135 minut. 
Mladá alchymistka Amélie získává za-
kázanou kouzelnou moc: dokáže čás-
tečně ovlivňovat tok času. Zneužívá-
ní nových schopností ji však rozštěpí 
v čase, a Amélie ze současnosti se tak 
setkává s Amélií z minulosti, která ji 
od té chvíle provází na každém kroku. 
Z dávno zapomenutých temnot času 
navíc povstává nová hrozba, alchymi-
sta nazývaný Pán run, jenž touží získat 
vládu nad veškerou magií v Oberonu.  

Čtvrtek 12. 1. ve 20:00
BANGER
ČR/2022, režie: Adam Sedlák, 105 
minut, nevhodné do 12 let. Alex má 
nejlepší kokain v  Praze, rozhodne se 
ale s dealováním seknout. Prodej mu 
sice vydělal na luxusní oblečení, jako 
začínající raper však touží po úspěchu  
a slávě. Na obzoru se navíc rýsuje slib-
ná příležitost natočit hit s uznávaným 
interpretem, který by ho mohl dostat 
mezi top hráče. 

Pátek 13. 1. v 17:30, sobota 14. 1.
ve 20:00, pátek 27. 1. v 17:30
M3GAN
USA/2022, režie: Gerard Johnstone, 
101 minut, titulky, nevhodné do 15 let. 
Panenka M3GAN je zázrak umělé in-
teligence, dokonale naprogramovaný 
stroj, který může být pro dítě tím nej-
lepším kamarádem, a co je možná ješ-
tě důležitější, dokonalým spojencem 
jeho rodičů. Jeho autorkou je Gemma 
(Allison Williams), brilantní technič-
ka, která panenku vyvíjí pro přední 
hračkářskou společnost. Když její ses-
tra s manželem zahynou při autone-
hodě, vpadne do života Gemmy její 
osmiletá neteř Cady (Violet McGraw), 
která bouračku přežila jen s pár škrá-
banci…

Neděle 15. 1. v 15:00,
sobota 21. 1. v 17:30
ÚŽASNÝ MAURIC
Velká Británie/Německo/2022, režie: 
Toby Genkel, 90 minut, české znění. 
Mluvící a hodně vykutálený kocour 
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Mauric se dá dohromady se skupinou 
inteligentních krys a s lidským klukem 
a vymyslí plán, jak v jednom nebo-
hém městě přijít k penězům. V pod-
zemí města se ale ukrývá tajemství  
a z Mauricovy perfektně nachystané 
finty se stane nečekané dobrodružství.

Neděle 15. 1. v 17:30
NEJVĚTŠÍ DAR
ČR/2022, režie: Marta Santovjá-
ková Gerlíková, Daria Hrubá, 93 
minut. V dávných dobách spolu 
žili bohové a smrtelníci v dokona-
lé harmonii. Nejvyšší bůh Svarožic 
dohlížel na pořádek a kontroloval, 
aby si bohyně jara, léta, podzimu 
a zimy pravidelně střídaly žezlo. 
Jenže Morena, bohyně zimy, chce 
vládnout věčně. 

Neděle 15. 1. ve 20:00
VÁNOČNÍ PŘÍBĚH
ČR/2022, režie: Irena Pavlásková, 118 
minut, nevhodné do 12 let. Originál-
ní snímek plný nečekaných situací, 
emocí, dojemných chvil, ale i zábavy 
odkrývá rodinné vztahy u Skálů, kde 
„vládne“ známá herečka Skálová v po-
dání Jiřiny Bohdalové. Její syn ztvár-
něný Karlem Rodenem řeší svoji pros-
tořekost a přítelkyni.

Čtvrtek 19. 1. v 17:30, sobota 21. 1.
ve 20:00, neděle 22. 1. v 17:30, čtvrtek 
26. 1. ve 20:00, sobota 28. 1. ve 20:00
PŘÁNÍ K NAROZENINÁM
ČR/2022, režie: Marta Ferencová, 
93 minut, přístupný. Líba má každý 
rok jediné narozeninové přání. Trvá 
na tom, aby se na její oslavě sešla 
celá rodina, což všichni vždy splni-
li. Tedy až do letošních narozenin. 
Její syn Petr má na tenhle rok jiné 
plány, a tak před rodinou předstí-
rá nemoc. Letos chce totiž poprvé 
strávit narozeniny se svým příte-
lem Karlem, který má narozeniny 
ve stejný den. A Karel je pro zbytek 
rodiny Petrovým dlouho skrýva-
ným tajemstvím.

Pátek 20. 1. v 17:30
ONO
Finsko/Švédsko/2022, režie: Hanna 
Bergholm, 86 minut, titulky, nevhodné 
do 15 let. Dvanáctiletá Tinja se zou-
fale snaží zalíbit své matce, která je  

posedlá rodinnou image. Jednoho  
dne najde Tinja v lese zraněného 
ptáka, přinese si jeho podivné vejce 
domů, uloží ho do své postele a pečuje  
o něj, dokud se nevylíhne. Tvor, který se  
z něj vyklube, se stane jejím nejbližším 
přítelem a živoucí noční můrou, kte-
rá Tinju žijící pod dokonalou slupkou 
ponoří do zvrácené reality, kterou její 
matka odmítá vidět.

Pátek 20. 1. ve 20:00, sobota 28. 1. v 16:00
BABYLON
USA/2022, režie: Damien Chazelle, 
188 minut, titulky, nevhodné do 15 let. 
„Chtěl jsem se podívat pod mikrosko-
pem na raná léta filmového průmyslu, 
na dobu, kdy teprve hledal sám sebe. 
Líbila se mi neuvěřitelná dynamika té 
doby a to jak rychle dokázala měnit 
osudy lidí,“ popisuje režisér Dami-
en Chazelle svou motivaci k napsá-
ní a natočení výpravného Babylonu. 
Tehdy, ve dvacátých letech minulého 
století, se v pouštním městečku Los 
Angeles mohlo snadno stát, že jste 
se na opulentní a divoký filmařský 
večírek vetřeli jako absolutní nicka  
a hned následující ráno se stali filmo-
vou hvězdou. 

Neděle 22. 1. v 15:00, neděle 29. 1. v 15:00
ZOUBKOVÁ VÍLA
Německo/Lucembursko/2022, režie: 
Caroline Origer, 85 minut, české zně-
ní. Zvídavá a nezbedná Violetta (337 
let) se učí na zoubkovou vílu, jenže se 
jí to moc nedaří. Místo aby dětem za 
zoubky vyčarovala hračky jako ostatní 
zoubkové víly, jediné, co umí, jsou fial-
ky! Její maturitní zkouška se blíží a jen 
víly, které ji složí, dostanou drahokam, 
se kterým se mohou pohybovat tam  
a zpět z lidského světa.

BIOSENIOR
Středa 25. 1. v 16:00
VÁNOČNÍ PŘÍBĚH
ČR/2022, režie: Irena Pavlásková, 118 
minut, nevhodné do 12 let. Originál-
ní snímek plný nečekaných situací, 
emocí, dojemných chvil, ale i zábavy 
odkrývá rodinné vztahy u Skálů, kde 
„vládne“ známá herečka Skálová v po-
dání Jiřiny Bohdalové. 

Středa 25. 1. v 19:00
VŠECHNY MÉ DOPISY SPAL
Švédsko/2022, režie: Björn Runge, 
120 minut, titulky, nevhodné do 12 let. 
Milostný vztah, který vzplane v tomto 
vášnivém dramatu, má nečekané ná-
sledky. Podmanivý příběh, založený 
na skutečných událostech, propojuje 
tři časové linie a ukazuje vlny vášně, 
žárlivosti a hněvu, vznikající v mezi-
lidských vztazích a zasahujících celé 
generace.

Pátek 27. 1. ve 20:00
VĚČNÝ JOŽO 
ANEB JAK JSEM POTKAL HVĚZDU
ČR/SR/2022, režie: Jan Gogola ml., 81 
minut, přístupný. Film Věčný Jožo je 
osobním portrétem lídra nejpopulár-
nější „československé" skupiny Elán, 
Jožo Ráže, křesťanského buddhisty 
věřícího v komunismus. Je to záznam 
desetiletého setkávání režiséra Jana 
Gogoly ml. s touto blízkou i vzdálenou 
hvězdou pop music.

Neděle 29. 1. ve 20:00
V ZAJETÍ MYSLI
USA/2022, režie: Mauro Borelli, 96 mi-
nut, titulky, nevhodné do 15 let. Film 
navazuje na tradici nejlepších thrillerů 
a mimo jiné byl předlohou pětinásob-
ného držitele Oscara Mlčení jehňat. 
Hlavní roli hraje dvojnásobný nomi-
nant na Oscara John Malkovich. Měs-
to terorizuje sériový vrah a policie je 
bezmocná. Úřady si neumějí dát rady 
a požádají o pomoc uvězněného séri-
ového vraha, kterého všichni znají pod 
přezdívkou „Umělec". Brilantní mysl 
jim pomáhá přiblížit se k psychice vra-
ha, který si vybírá další oběti.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Středa 11. 1. v 15:00, knihovna Bohuslavice
MOZAJKA
Vernisáž tradiční i digitální tvorby 
Adély Černé, absolventky grafického 
designu. Výstava bude přístupná ka-
ždý čtvrtek do 23. 6. v  čase 13:00 – 
17:00.

Středa 11. 1. v 17:00, přednáškový sál
Beseda k projektu 
HLEDÁNÍ ŠLAPANICKÉ VÍRY: 
rituály, společenství, paměť
Výstup uměleckého výzkumu, jehož 
náplní byla práce s  chryzantémami 
šlechtitele Jana Dvořáka, které byly 
uchovány díky péči členů ČSZ Šlapani-
ce. Knihu přestaví Barbora Lungová za 
FaVU VUT v Brně, řešitelka projektu.

Úterý 17. 1. v 17:00, přednáškový sál
VOŇAVÝ DÝCHÁNEK ANEB PRAKTICKÁ 
AROMATERAPIE PRO KAŽDÉHO
Veronika Mergentalová seznámí po-
sluchače s vůněmi i účinky éterických 
olejů v kosmetice i domácnosti. Ukáz-
ka základní domácí aromalékárničky.

Úterý 24. 1. v 17:00, přednáškový sál
MODERNÍ LÉČBA NÁDORŮ ZÁŘENÍM 
Prof. MUDr. Pavel Šlampa, CSc. bude 
přednášet o možnostech léčby 
zhoubných nádorů ozařováním, foto-
nové a protonové radioterapii.



TAK TLUČE SRDCE NAŠEHO MĚSTA

STR. 19

Kyjovské noviny – vydavatel město Kyjov, Masarykovo nám. 30, tel.: 518 697 411, IČ 00285030. Periodický tisk samosprávného územního celku. Zhotovuje J. D. Production, s. r. o., redakce 
Kyjov, Masarykovo nám. 30, redaktor Miroslav Pechura, tel. 777 711 064, e−mail: redakce.ky@televizetvs.cz. Inzerce: tel. 722 916 146, e-mail: inzerce.ky@televizetvs.cz, obchod@televizetvs.cz. 
Povoleno OÚ Hodonín dne 25. 1. 1993, reg. zn. 3706002/93. Evid. č. MK ČR E10475. Grafický design & typografie A studio group Kyjov, tisk Tiskárna ŠIKI Kyjov. Náklad 5 500 ks. Vychází 1x 
měsíčně. Redakční rada: Daniel Čmelík, Bc. Alena Truschingerová, Ing. Pavel Berka, Kamil Filípek, Ing. Martin Kyjovský, Mgr. Ivo Pojezný a Miroslav Pechura. Uveřejněné příspěvky občanů 
nemusí být totožné s názory redakce. Redakce si vyhrazuje právo upravovat a zkracovat příspěvky, aniž by byl změněn jejich smysl. Adresy inzerentů nesdělujeme. Kyjovské noviny nedá-
vají prostor materiálům, které lze považovat za propagaci politických stran nebo hnutí. Uzávěrka tohoto čísla: 13. 12. 2022.

Uzávěrka redakčních příspěvků do příštího čísla je 15. ledna 2023.
Připomínky k distribuci a obsahu Kyjovských novin můžete zasílat na adresu: mpechura@televizetvs.cz.

KULTURNÍ POZVÁNKY

KNIŽNÍ NOVINKY
PRINC SE ŽLUTOU HVĚZDOU / František Tichý (378 stran)
Kniha přibližuje život a tvorbu nadaného pražského chlapce, který byl jako židovský míšenec v roce 
1942 internován v terezínském ghettu a později, v necelých sedmnácti letech, zavražděn v plynové 
komoře koncentračního tábora Birkenau. V Terezíně organizoval vydávání tajného časopisu Vedem. 
Jedna z jeho kreseb se proslavila, když ji s sebou do vesmíru (na palubě raketoplánu Columbia) vzal 
první izraelský kosmonaut.

MÁMA MÁ ALZHEIMERA / Luboš Hacala (200 stran)
Ve chvíli, kdy se dozvíte, že vaše máma má alzheimera, je vám vcelku jedno, zda 
tuto nemoc způsobuje pokročilý věk, hliníkové soli nebo nezdravá strava. Jediná 

informace, která se vám zavrtá do mozku, je to, že na Alzheimerovu chorobu neexistuje lék. Zdra-
votní stav vaší maminky se začne nemilosrdně zhoršovat a vy se budete vzájemně čím dál víc 
odcizovat. Milovaná osoba se vám před očima změní v někoho zcela jiného, než koho jste tolik let 
znali. A nejde s tím dělat absolutně vůbec nic. Autor vypráví, jak se s důsledky tohoto nepříjem-

ného onemocnění vyrovnávala jeho rodina. Není to jednoduché čtení, ale nabízí 
poučení z chyb.

3. ZÁZRAKY / Elena Mendelová  (229 stran)
Co donutí ženu vzdát se vlastního dítěte? A co přiměje jinou, aby se provdala bez lásky? Odpověď je 
prostá - peníze. María i Alicia se narodily v různých dobách, a přesto se jejich životy podobají. María 
se v zásadní chvíli svého života přestěhovala z prosté čtvrti na jihu země do života bez minulosti ve 
velkoměstě. O několik desetiletí později učiní stejný krok i Alicia. Nedostatek peněz nutí obě ženy 
podřizovat svá rozhodnutí snaze přežít, připoutává je k podřadným zaměstnáním a dělá z nich pou-
hé divačky vlastních životů.

RADNIČNÍ GALERIE
LYRICKÁ PEROKRESBA 
inspirovaná folklorní tematikou autor-
ky Věry Dupynové. Vernisáž se usku-
teční  ve čtvrtek 5. 1. v 17:00
Výstava potrvá do 5. 2. 2023

VLASTIVĚDNÉ MUZEUM
Čtvrtek 26. ledna
Kurzy KORDULEK
Kurz šití a vyšívání dívčích krojových 
kordulek pod vedením lektorky Petry 
Lebedové. Pro bližší informace dopo-
ručujeme sledovat www.masaryk.info

Čtvrtek 26. ledna
Kurzy PALIČKOVÁNÍ 
Kurz paličkování pod vedením lektor-
ky Jany Špačkové. Pro bližší informa-
ce doporučujeme sledovat www.ma-
saryk.info

JAZZKLUB KYJOV

Sobota 21. 1.  ve 20:30, Hostinec Jančovka 
M. Ž. TRIO
Koncert projektu „Jazz v Kostce"

Miloš Železňák, bezpochyby jeden  
z nejosobitějších zjevů slovenské scé-
ny, má za sebou vedle pedagogických 
a skladatelských také bohaté hudební 
zkušenosti. Spolupracoval se sloven-
skými hudebními špičkami. Kvalitní 
rytmické zázemí pro kytarové vyprá-
vění tvoří bubeník Martin Janočka  
a kontrabasista Robo Ragan. 

Sobota 4. 2. ve 20:30, Hostinec Jančovka
NOCZ
Koncert projektu „Jazz v Kostce"
Didrik Ingvaldsen – trubka, Radim 
Hanousek – saxofon, Marian Friedl 
– kontrabas, Dag Magnus Narvesen 
– bicí. Norsko-český freejazzový kvar-
tet NOCZ vede norský trumpetista  
a skladatel Didrik Ingvaldsen, který 
působí současně na experimentální 
jazzové scéně v Norsku, Berlíně a New 
Yorku. Hudba NOCZ má jedinečnou 
příchuť založenou na tvorbě trumpe-
tisty Didrika Ingvaldsena, který kom-
binuje moderní trendy experimentál-
ního jazzu s klasickými freejazzovými 
postupy a tradičním obsazením: trub-
ka, saxofon, kontrabas a bicí. 

KLUB BÁRKA

NÍZKOPRAHOVÉ ZAŘÍZENÍ 
PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Posláním  Klubu Bárka je pomáhat  
dětem a mládeži od 7 do 26 let z Ky-
jova a  blízkého okolí. Poskytovat jim 
bezpečné zázemí, informace, odbornou 
pomoc a  podporu při řešení problé-
mů v dospívání. Služba je poskytována 
zdarma, včetně tvořivých dílen, bijáku 
i besed. Klub Bárka je vždy připraven 
poskytnout pomoc mladým lidem, kte-
ří se topí ve svých problémech nebo 
hledají útočiště v  rozbouřených rodin-
ných a sociálních vztazích. Najdete nás 
za plátnem letního kina, na adrese Sv. 
Čecha 1429/4b. tel.: 777 128 849, nebo 
e-mail: barka@kyjov.charita.cz.

Program klubu na měsíc leden
Téma měsíce: nový rok
Akce:
4. 1. - příprava na Tři krále
11. 1. - pletení náramků
25. 1. - výroba přání nemocným
Otvírací doba klubu: po - pá 13:00 – 17:00



PLACENÁ INZERCE

KLIMATIZACE
TEPELNÁ ČERPADLA
FOTOVOLTAICKÉ SYSTÉMY

BATERIE

KLIMATIZACE

PŘIDEJTE SE DO NAŠEHO 
PRACOVNÍHO TÝMŮ

Kontakt: 777 031 602 • grmolec@grmolecservis.cz

ELEKTRIKÁŘ
HLEDÁME PRACOVNÍKY NA POZICE

(PRO KOMERCNÍ A BYTOVÉ DOMY)ˇ

SILNOPROUD, SLABOPROUD, AUTOMATIZACE

SPOLUPRÁCE
S CHYTROU SÍTÍ

ELEKTRICKÉ
VYTÁPĚNÍ

FOTOVOLTAIKA

TEPELNÉ
ČERPADLO


